
جنگ اقتصاد رژیم صهیونیستی را 
نشانه گرفته است

رشد تولید ناخالص داخلی رژیم صهیونیستی با کاهش صادرات و سرمایه گذاری در زمان جنگ 
کاهش می یابد زیرا جنگ، فشار مالی فزاینده ای را بر این کشور وارد کرد.به گزارش ایسنا، رشد 
اقتصادی رژیم صهیونیستی در سه ماهه دوم سال بیش از حد انتظار کاهش یافت و نتوانست 
پیشرفتی داشته باشــد.بر اساس ارقام اولیه منتشر شده اداره مرکزی آمار رژیم صهیونیستی، 
تولید ناخالص داخلی پس از افزایش ۱۷.۳ درصدی اصلاح شــده طی سه ماه گذشته، سالانه 
۱.۲ درصد در شرایط فصلی افزایش یافت. اقتصاددانان مورد نظر بلومبرگ رشد ۵.۹ درصدی 
را پیش بینی کرده بودند. این ارقام نشان می دهد که تولید ناخالص داخلی با نرخ سه ماهه ۰.۳ 
درصد افزایش یافته است.رونن مناخیم، اقتصاددان ارشد بازار در بانک میزراحی تفحات اظهار 
کرد: این ارقام در مقایســه با پیش بینی ها و همچنین نشــانه های اولیه از شاخص های پیشرو 
ضعیف بودند. او گفت که تولید ناخالص داخلی ســرانه ســالانه ۰.۴ درصد کاهش یافته است 
که به وضوح نشــان دهنده آسیب قابل توجهی اســت که جنگ جاری به اقتصاد وارد می کند.

مهمترین عامل رکود، صادرات بود که برای سومین سه ماهه متوالی ۷.۱ درصد کاهش یافت 
و همچنین رکود در سرمایه گذاری دارایی های ثابت بود. واردات، نیز سالانه ۷.۳ درصد کاهش 
یافت.سرمایه گذاری دارایی های ثابت به دنبال رکود ۶۵.۴ درصدی در سه ماهه آخر سال ۲۰۲۳ 
که ناشی از ساخت وساز بود، تنها ۱.۱ درصد افزایش یافت. این بخش متکی به فلسطینی های 
کرانه باختری اســت که از آغاز جنگ از ورود به اسرائیل منع شده اند. دولت نتوانسته است به 
وعــده خود مبنی بر جایگزینی افراد خارجی دیگر عمل کند.مناخیم میزراحی عنوان کرد در 
حالی که تولید ناخالص داخلی کلی ۱.۲ درصد افزایش یافته اســت، رشــد بخش تجاری ۱.۹ 
درصد کاهش یافته است و شواهدی از آسیب اقتصادی ناشی از درگیری ۱۰ ماهه را نشان داد. 
رژیم صهیونیســتی در ماه های اخیر شاهد افزایش مداوم تورم بوده است و آخرین آمار با نرخ 
ســالانه ۳.۲ درصد بوده است.وزارت دارایی رژیم صهیونیستی رشد ۱.۹ درصدی را برای سال 
پیش بینی کرده اســت، در حالی که بانک مرکزی این کشور پیش بینی خود را به ۱.۵ درصد 
کاهش داده است.بلومبرگ گزارش کرد، مناخیم گفت با توجه به نیمه دوم سال، این احتمال 
وجود دارد که فعالیت اقتصاد دچار تزلزل شــود. تعداد مشــاغل خالی در حال افزایش است و 
دشواری در استخدام در موقعیت های شغلی با کارگران حرفه ای ادامه می یابد تا فعالیت ها و 

رشد تولید ناخالص داخلی را محدود کند.

ایسنا/مرکزی مشاور معاون وزیر کشاورزی در امور زراعت گفت: اصلاح الگوی کشت 
تمام فرآیندهای نظام تولید و کشــت مانند تولید محصولات مقاوم به خشکی، تغییر 
فصل کشت، شیوه های تغذیه و شیوه های نوین آبیاری را شامل می شود.مجید حسنی 
مقدم، ۳۰ مرداد در کمیته فنی امور زراعت الگوی کشــت استان مرکزی اظهار کرد: 
استان مرکزی در نگاه اول، استانی صنعتی دیده می شود ولی کشاورزی در این استان 
جایــگاه ویژه دارد. بیش از ۱۰۰ هزار بهره بردار در اســتان وجود دارد که در جامعه 
شــهری و روستایی، محیط زیست، اشتغال و امنیت غذایی جایگاه ویژه ای دارند.وی 
افزود: از ۲ میلیون تن تولید ســالانه استان مرکزی نزدیک یک میلیون و ۸۰۰ هزار 
تن مربوط به اراضی آبی اســت که نشان دهنده وابستگی بخش کشاورزی استان به 
آب بســیار زیاد است. از ســال ۱۴۰۱ بحث الگوی کشت مطرح شده است و یکی از 
دلایلی که این بحث مطرح شــد، موضوع محدودیت در منابع آب بود که در اســتان 
مرکزی نیز با این مشکل مواجه هستید.حسنی مقدم تصریح کرد: در قانون بهره وری 
مصوب سال ۸۹ بحث الگوی کشت مطرح شده بود، درواقع برنامه الگوی کشت از سال 
۱۴۰۱ شــروع نشده بود و این الگو را در استان ها داشتیم ولی با توجه به محدودیت 
منابع، تغییر اقلیم و توان کارشناسی و مدیریتی ما در بخش دولتی و توان کارشناسی 
بخش کشاورزی و تغییر نیازها، قطعاً باید الگوی کشت تغییر می کرد و به روز می شد.

حسنی مقدم با بیان اینکه در برنامه هفتم توسعه برنامه تولید بهینه در بخش کشاورزی 
تدوین شده است، گفت: در واقع با این برنامه یک انسجامی پیش آمده و یک شبکه 
ایجاد شــده اســت.وی افزود: در واقع ما دیگر نمی توانیم بگوییم بخش کشاورزی را 
مدیریت می کنیم بلکه کســب و کار کشاورزی را مدیریت می کنیم یعنی فرآیندهای 
قبل از مزرعه، در مزرعه و پس از مزرعه به عنوان یک زنجیره پیوسته هستند. بنابراین 
بحث اصلاح الگوی کشــت شــامل تمام فرآیندهای نظام تولید و کشت مانند تولید 
محصولات مقاوم به خشــکی، تغییر فصل کشت، شیوه های تغذیه و شیوه های نوین 
آبیاری است.حســنی مقدم با اشاره به اصلاح شیوه و نظام راهبری مزرعه گفت: این 
موضوع یعنی ما ابزارهای مختلفی که در اختیار داریم را در قالب سیاست های حمایتی 
و قیمتی به کار ببریم.مشاور معاون وزیر کشاورزی در امور زراعت افزود: بحث الگوی 
کشــت یک ضرورت است و نگاهی که باید داشته باشیم مدیریت محدودیت منابع و 

امنیت غذایی و پایداری تولید است.وی با بیان اینکه برنامه الگوی کشت یک برنامه 
ایستا نیست، تصریح کرد: الگوی کشت یک برنامه پویا و پیوسته است. هدف ما این 
نیســت که در سال های ابتدایی به هدف نهایی خود برسیم بلکه باید در این مسیر 
حرکت  کنیم تا در سال های آینده به هدف عالی خود برسیم.حسنی مقدم با اشاره 
به بحران آب در بعضی اســتان ها گفت: در استان کرمان هر سال بخش زیادی از 
پســته کاری ها حذف می شود. اســتان مرکزی نیز جزو استان های پر آب حساب 
نمی شود بنابراین این نکته باعث شده که نگاه ما به سمت مدیریت منابع آب باشد.

وی با تاکید بر اینکه صندوق بیمه در بخش کشــاورزی بسیار ضعیف است، اظهار 
کرد: ما می توانیم از طریق صندوق بیمه، الگوی کشــت را در مســیر درست پیش 
ببریم و این فاصله ها را پر کنیم. وقتی بحث برنامه الگوی کشت را مطرح می کنیم 
بر ســه موضوع هویت، مــکان و فعالیت تاکید می کنیم یعنی کشــاورز، مزرعه و 
فعالیت کشــاورز به هم پیوسته هستند و ما باید به کل زنجیره فکر و توجه کنیم.

حسنی مقدم با بیان اینکه باید در حوزه دانه های روغنی به خودکفایی ۴۰ درصدی 
برسیم، گفت: الان تقریبا حدود ۱۲ درصد هستیم و وابستگی ما زیاد است. امسال 
با مصوبه شــورای قیمت گذاری قرار شــد که وارد کننده ها بتوانند بر اساس سهم 
خریــدی که انجام می دهند واردات انجام دهند. یک اتفاق بزرگ دیگری که افتاده 
است اینکه برای خرید دانه های روغنی از دولت هزینه ای پرداخت نشده و هزینه از 
جیب بخش خصوصی بوده است.مشاور معاون وزیر کشاورزی در امور زراعت افزود: 
در آنچه که در ســال ۱۴۰۱ تحت عنوان برنامه الگوی کشت ابلاغ شد، اعلام شد 
که اســتانداران مقام عالی الگوی کشت در استان هستند اما تقریبا می شود گفت 
که در همه اســتان ها به نوعی استانداران ورود نکردند یا بعد از مدتی خارج شدند.

وی تصریح کرد: قطعاً برنامه الگوی کشــت فرصتی خوبی اســت که این ارتباطات 
را دوباره بهبود داده و بتوانیم با ســازمان های مختلف مثل سازمان آب منطقه ای 
و ســازمان برنامه و بودجه همکاری کنیم.حســنی مقدم با بیان اینکه پهنه بندی 
مناطق مختلف هر اســتان باید مشخص شود، گفت: در هر منطقه باید بتوانیم به 
صورت مجزا، محدودیت ها را احصا کنیم و بر همین اســاس برنامه ها را بسنجیم و 

از امکانات محدودی که داریم بهترین استفاده را ببریم.
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معاون هماهنگ کننده وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح با اشاره به رونمایی از دستاوردهای جدید صنعت دفاعی در سال گذشته و امسال، گفت: قطعاً این رونمایی ها در 
آینده نیز ادامه خواهد داشت و زمان به عرصه آوردن این تجهیزات نیز بستگی به تشخیص مراجع ذی صلاح و سلسله مراتب دارد. به گزارش ایسنا، امیر دریادار مهدی خواجه 
امیری معاون هماهنگ کننده وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح با اشاره به ۳۱ مردادماه روز صنعت دفاعی گفت: صنعت دفاعی جمهوری اسلامی ایران در لبه اول فن آوری در 
کشور و حتی در منطقه است. معاون هماهنگ کننده وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح افزود: به لطف خداوند جمهوری اسلامی ایران در کلیه حوزه های رزم زمینی، هوایی 
و دریایی و در بحث های موشکی، هوافضا، صنایع الکترونیکی و جنگال سرآمد است.امیر دریادار خواجه امیری در ادامه با بیان اینکه تجهیزات و ادوات در زمان صلح باید به صورتی 
باشد که برای کشور بازدارندگی ایجاد کند، تصریح کرد: در زمان جنگ نیز باید این تجهیزات، ادوات، تکنولوژی و فناوری که در صنایع دفاعی تولید می کنیم، به گونه ای باشد که 

گزینه های زیادی را برای فرماندهان ما روی میز بگذارد که خود انتخاب کنند کدام گزینه را بر اساس مشخصات آن ها بر علیه دشمن استفاده کنند.
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معاون هماهنگ کننده وزارت دفاع:

دستاوردهای جدید صنعت دفاعی با تشخیص مراجع  ذی صلاح به عرصه خواهد آمد

info@sobh-eqtesad.ir

آخرین وضعیت بازار رمزارزها در جهان

پایان سالی خوش در انتظار 
بیت کوین است؟

چندین ماه است که قیمت بیت کوین 
قادر به شکستن بالاترین رکوردهای 
جدید نیست و در محدوده معاملاتی 
به  منجر  که  مانده  باقی  محدود 
است.  شده  سرمایه گذاران  خستگی 
این رکود بیت کوین، تاثیر آشکاری بر آلت کوین ها دارد زیرا تمایل به ضررهای 
بیشتر و بازیابی کندتر دارند.به گزارش ایسنا، داده های تاریخی سرنخ هایی را ارائه 
داده و روندهای تاریخی در پیش بینی حرکت بازار در طول سال ها موفقیت آمیز 
بوده است، با این حال، این افزایش سریع با رویدادهای منفی اقتصاد کلان 
مانند جنگ ها، ترس از رکود جهانی، داده های ضعیف تورم و فشار فروش در 
اقتصادهای بزرگ مانند آلمان و ایالات متحده دنبال شد.کریپتو گزارش کرد: 
رکت کپیتال، تحلیلگر کریپتو، سال هاست که روند بازار را بر اساس الگوهای 
تاریخی پیش بینی می کند و علیرغم برخی پیش بینی های نادرست، بینش او 
اغلب زاویه ای منحصر به فرد در پویایی بازار ارائه می دهد. به گفته رکت کپیتال، 
ممکن است مرحله تثبیت جزئی قبل از بهبود رخ می دهد، اما روند صعودی 
قابل توجهی تا پایان سال پیش بینی می شود.مجموع ارزش بازار جهانی ارزهای 
دیجیتال در حال حاضر ۲.۱۵ تریلیون دلار برآورد می شود که این رقم نسبت 
به روز قبل  ۳.۵۳ درصد بیشتر شده است. در حال حاضر ۵۶.۰۲ درصد کل 
بازار ارزهای دیجیتال در اختیار بیت کوین است که ۰.۲۰ درصد افزایش روزانه 
را ثبت کرده است.حجم کل بازار ارزهای دیجیتال در ۲۴ ساعت گذشته ۶۴.۸۶ 
میلیارد دلار است که ۲۹.۱۴ درصد افزایش داشته است. حجم کل در امور مالی 
غیر متمرکز در حال حاضر ۳.۷۴ میلیارد دلار است که  ۵.۷۷ درصد از کل 
حجم ۲۴ ساعته بازار ارزهای دیجیتال  بوده و حجم تمام سکه های پایدار اکنون 
۵۹.۹ میلیارد دلار است که ۹۲.۳۴ درصد از کل حجم ۲۴ ساعته بازار ارزهای 

دیجیتال را تشکیل می دهد.

اعلام کمک بانک ملت به صندوق توسعه بازار

اولین قدم برای حمایت از 
بورس برداشته شد

در پــی تصمیم بانک مرکزی مبنی بر انجام اقدامات ســه گانه برای کمک به 
بــازار بورس و تزریــق ۱۰ هزار میلیارد تومان به این بــازار، امروز بانک ملت 
برای واریز نقدینگی به صندوق توســعه بازار اعلام آمادگی کرد که با موافقت 
بانک مرکزی همراه شد.به گزارش ایسنا،  پس از ریزش های یک ماه اخیر بازار 
سهام، روز ۲۲ مردادماه رییس کل بانک مرکزی اعلام کرد که سه اقدام مهم 
بانک مرکزی برای حمایت از بورس در دســتور کار است که شامل این موارد 
می شود:۱. تضمین ۳۶۰ همت اوراق تامین مالی توسط بانک های عامل برای 
انتشــار اوراق تامین مالی ریالی جهت طرح های توســعه و تامین سرمایه در 
گردش شــرکت های بورسی۲. انتشار ۲ میلیارد یورو اوراق صکوک ارزی برای 
طرح های توسعه شرکت های بورســی علی الخصوص در حوزه پتروشیمی و 
معدن۳. اعطای ۱.۵ میلیارد یورو وام ارزی برای شرکت های بورسی که درآمد 
ارزی و طرح های زودبازده داشته باشند تا از این طریق به افزایش صادرات آنها 
منجر شود.محمدرضا فرزین در پی آن امکان واردات در ازای صادرات صنایع 
فلزی، فلزات رنگی و سایر شــرکت های همگروه را با نرخ توافقی مجاز اعلام 
کرد. با گذشت حدود یک هفته از اعلام این خبرها مدیر نظارت بر بورس های 
سازمان بورس اعلام کرده واریز ۱۰ همت در انتظار تایید نهایی بانک مرکزی 
اســت که تا امروز خبری از این تایید نبود.امروز اما از سوی پایگاه خبری بازار 
سرمایه اعلام شد بانک ملت از بانک مرکزی درخواست کرده تا موافقت خود 
را برای تزریق پول به صندوق توســعه بازار سرمایه اعلام ککند. بانک مرکزی 
نیز با این درخواســت موافقت و مجوز واریز نقدینگی به این صندوق را صادر 

کرده است.

بدهی ترکیه صعود کرد

بدهی کوتاه مدت ترکیه در ماه ژوئن، میزان ۱۸۰.۵ میلیارد دلار اعلام شــد.به 
گزارش ایسنا، بانک مرکزی ترکیه اعلام کرد که سهم بدهی خارجی کوتاه مدت 
ترکیه تا ماه ژوئن به ۱۸۰.۵ میلیارد دلار رســیده که نســبت به پایان سال 
۲۰۲۳ به میزان ۲.۵ درصد افزایش داشــته است.بر اساس آمار رسمی، میزان 
بدهی خارجی کوتاه مدت بانک ها با ۱۰.۲ درصد افزایش به ۷۵.۴ میلیارد دلار 
و ســهم بدهی خارجی کوتاه مدت سایر بخش ها با ۱.۶ درصد کاهش به ۶۰.۴ 
میلیارد دلار رسیده اســت.وام های ارزی کوتاه مدت )FF( بانک ها از خارج از 
کشــور با ۳۸.۷ درصد افزایش به ۱۷.۵ میلیارد دلار، در حالی که سپرده های 
ارزی افراد غیر مقیم با ۵.۸ درصد کاهش نسبت به پایان سال ۲۰۲۳ به ۱۸.۸ 
میلیارد دلار رســید. سپرده های بانک های غیرمقیم ۱۹.۷ میلیارد دلار با ۴.۹ 
درصد کاهش ثبت شد.اعتبارات تجاری حاصل از واردات در سایر بخش ها به 
۵۳.۲ میلیارد دلار رسید که نسبت به پایان سال ۲۰۲۳ کاهش ۱.۹ درصدی 
را نشان می دهد.موجودی بدهی خارجی کوتاه مدت تا پایان ماه ژوئن، متشکل 
از ۴۹.۵ درصــد دلار آمریکا، ۲۱.۵ درصد یورو، ۱۳.۴ درصد لیر ترکیه و ۱۵.۶ 
درصد سایر ارزها بود.بیزنس نوشت، میزان بدهی خارجی کوتاه مدت بر مبنای 
سررسید باقیمانده، محاسبه شده بر اساس بدهی خارجی سررسید یکساله یا 
کمتر نســبت به سررســید اولیه، ۲۳۶.۶ میلیارد دلار است که ۲۰.۹ میلیارد 
دلار آن متعلق به بانک های مقیم و بخش خصوصی و شــرکت های وابسته در 

خارج از کشور است.

گزیده خبر
سردار فدوی:

زمانوچگونگیخونخواهیرامامشخصمیکنیم

تولیددیسکهایمبتنیبرفناوری
نانووباکیفیتبالابرایلابراتورهای

دندانپزشکی

برخی موارد اعطای تسهیلات به 
دانش بنیان ها »سم مهلک« است

یکی از شرکت های فناور دیسک های دندانپزشکی مبتنی بر نانو زیرکونیا را با کیفیت بالاتر 
نسبت به محصولات موجود در بازار به تولید رساند.به گزارش ایسنا، فلور شایق، مدیرعامل 
این شــرکت فناور تولید دیسک های دندانپزشــکی را از زمینه های تحقیقاتی این شرکت 
دانســت و گفت: این دیســک ها برای ساخت روکش دندان اســتفاده می شوند. وی افزود: 
لابراتورهای دندانپزشــکی به سمت دیجیتال شــدن می روند، به طوری که یا در مطب با 

اسکنر، دندان بیمار اسکن می شود یا در لابراتور قالب با اسکنر اسکن می شود. ....

پیش بینی تورم ۹.۵ درصدی و رشد ۱۳.۸ 
برنامه هفتم توسعه نقدینگی در  درصدی 

ساخت راکتور برای صنایع دارویی با 
کاهش ۴۰ درصدی قیمت

افزایش۶میلیونمترمکعبیگازبابهینهسازیپالایشگاه
ششمپارسجنوبی
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مشاور معاون وزیر کشاورزی در امور زراعت:

اصلاح الگوی کشت تمام فرآیندهای کشاورزی را شامل می شود
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گزیده خبر

سردار نائینی:سناریوهای پاسخ به 
صهیونیست ها یکسان نیست

سخنگوی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: زمان در اختیار ماست و ممکن است 
دوره انتظار پاســخ به ترور شــهید هنیه طولانی شود، اما فعلأ صهیونیست ها باید در 

بی تعادلی بسر ببرند. ممکن است پاسخ ایران هم تکرار عملیات های گذشته نباشد.
به گزارش ایســنا، سردار علی محمد نائینی در نشست خبری با تشریح اقدامات سپاه 
پاســداران در جریان راهپیمایی اربعین امســال، اظهار کرد: امسال اربعین حسینی 
مصادف با شــهادت ۴۰ هزار نفر در غزه اســت. اربعین هم نمایش رستاخیز حضور 
مردمی است که سالکانه و شورانگیز بر اساس مودت به اهل بیت حضور پیدا می کنند و 
نیز اربعین حرکتی تمدنی، ظلم ستیز، دفاع از مظلوم و حمایت از ملت مظلوم غزه است.

وی افزود: بخش  عمده ای از خدمات در اربعین، مردمی اســت و عراقیان میزبانی آن 
بخش را بر عهده دارند، اما ســپاه پاســداران هم با همکاری ستاد اربعین و مسئولان 
عراقــی افتخار و فرصت مغتنمی ایجاد کرد تا با همه ظرفیت و توان به زائران اربعین 
خدمت کند.سخنگوی سپاه پاسداران تاکید کرد: این خدمات در شش مرز و در داخل 
عراق که نیاز به ارائه خدمات باشــد انجام می شــود. خدمات در حوزه تامین امنیت، 
بهداشــت و درمان، تامین آب و تغذیه، فرهنگی، تامین پارکینگ، احداث زائرســرا، 
درمانگاه و ارائه خدمات به زائران خارجی که ترانزیتی هستند، انجام می شود.وی یادآور 
شد: ســپاه با افزودن بیش از هزار دستگاه اتوبوس و مینی بوس در مسیرهای تردد و 
۲۰۰ دستگاه تریلی به ناوگان حمل ونقل اربعین با هماهنگی با دستگاه ها و مسئولان 
عراقی کمک موثری در رفع برخی کمبودها داشته است.سردار نائینی ادامه داد: نیروی 
هوافضا نیز خدماتی در انتقال زائران با ناوگان هوایی و نیز ارسال برخی اقلام را بر عهده 
داشــته است. دانشگاه بقیه الله هم به زائران در بخش درمانی خدمات می دهد. تامین 
تجهیــزات و امکانات مورد نیاز موکب ها در مرزهای شــش گانه و کمک به تجهیزات 
برخی مســیرها به درخواست مسئولان عراقی و ستاد مرکزی اربعین از دیگر اقدامات 
ســپاه پاسداران است .سخنگوی سپاه پاسداران گفت: راه اندازی ستاد اربعین سپاه در 
استان های مرزی و پشــتیبانی امنیتی و خدماتی تحت مدیریت سپاه های استانی از 
دیگر اقدامات ســپاه در این زمینه است.وی تصریح کرد: با هماهنگی صورت گرفته با 
طرف عراقی و بهره گیری از توان حشدالشعبی دغدغه ای برای امنیت راهپیمایی اربعین 
وجود ندارد.سخنگوی سپاه پاسداران در پاسخ به این پرسش که زمان پاسخگویی ایران 
به خونخواهی ترور شهید هنیه چه زمان خواهد بود، اظهار کرد: رژیم صهیونیستی با 
ترور شــهید هنیه دستاوردهایی تعیین کرده بود که به هیچکدام نرسید. دشمن فکر 
می کــرد می تواند با این ترور ناکامی در دســتیابی به اهداف را در میدان جبران کند 
اما برعکس جبهه مقاومت مقتدرتر شده است.وی تاکید کرد: عزم جدی در پاسخ به 
تعرض های مختلف رژیم صهیونیستی وجود دارد و در حال حاضر هم مردمی که در 
سرزمین های اشغالی هستند در حال پرداخت هزینه های نتانیاهو در ترور شهید هنیه 
هستند.ســردار نائینی گفت: امروز رژیم صهیونیستی و سیاستمداران آمریکا شکست 
را در میدان نبرد در جبهه های مختلف جنگ پذیرفته اســت.وی یادآور شــد: مردم 
ایران مردم هوشمندی هستند و می دانند فرماندهان نیروهای مسلح و سپاه پاسداران، 
سطوح عالی تصمیم گیری در اقدام و پاسخ همه جوانب را می سنجند و تصمیم دقیق و 
حساب شده می گیرند و با اقدامات موثر محاسبات دشمن را تغییر می دهند.سخنگوی 
سپاه پاسداران تصریح کرد: زمان در اختیار ماست و ممکن است دوره انتظار این پاسخ 
طولانی شود. فعلا صهیونیســت ها باید در بی تعادلی به سر ببرند. ممکن است پاسخ 
ایران هم تکرار عملیات های گذشته نباشد.سخنگوی سپاه اظهار کرد: ما آمریکایی ها 
را به دنبال صلح و آتش بس نمی بینیم و رفتارهای شــان عمدتا بازی سیاســی است. 
جمهوری اسلامی از اقدامات صادقانه برای آتش بس استقبال می کند. زمان در اختیار 
ماست و باید مجموع شرایط بررسی شود و تصمیم درباره زمان و نحوه پاسخ به شرایط 
و تدبیر فرماندهان مربوط اســت. کار هوشمندانه آن است که با بررسی تمام شرایط 

ببینید کدام پاسخ موثر و بازدارنده است.

امیدواری پزشکیان به رای آوردن 
همه وزرای پیشنهادی

رئیــس جمهور گفت: امیدوارم مجلس به همه وزرای پیشــنهادی رای اعتماد بدهد.
به گزارش ایســنا، مسعود پزشکیان در حاشــیه حضور امروز خود در مجلس شورای 
اســلامی درباره اولین برنامه اجرایی دولت، اظهار کــرد: مرکز پژوهش های مجلس 
شــورای اســلامی برنامه و عملیات هر وزارتخانه را استخراج کرده و ما را خیلی جلو 
انداخته است. ما چارچوب این برنامه ها را در اختیار وزرا قرار می دهیم تا پیگیر این 
مســئولیت های خود باشــند و برنامه عملیاتی برای آنچه قانون برنامه هفتم توسعه 
مشخص کرده را بنویسند.وی ادامه داد: تلاش می کنیم تا زبان و نگاه مشترک برای 
تحقق آن برنامه ها در دولت و بین دولت و مجلس ایجاد کنیم. امیدوارم در حد توان 
خــود به تعهداتمان عمل کنیم و مجلس هم کمک کار ماســت و ما همان راهی که 
گفتیــم را ادامه می دهیم.رئیس جمهور در پیش بینی خود از رای مجلس به وزرای 
پیشنهادی گفت: امیدوارم مجلس به همه وزرای پیشنهادی رای اعتماد بدهد. ما انکار 
نمی کنیم که بی عیب هســتیم، بلکه ما هم دارای عیب هستیم اما اگر با هم باشیم 
می توانیم خیلی از موانع را از پیش رو برداریم اما اگر با اختلاف جلو برویم، قوی هم 
باشیم مشکل پیدا می کنیم.محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شوری اسلامی نیز بیان 
کرد: تعامل مجلس و دولت که ان شاءالله همین طور تداوم پیدا کند، شبیه دوران دفاع 
مقدس اســت یعنی همان فرهنگ جهادی بدون تشریفات است. تا الان که تشریفات 
بین دولت و مجلس حذف بوده است و امیدوارم در چهار سال آینده همینگونه باشد.

در جلسه بررسی برنامه های وزرای پیشنهادی اقتصادی؛

جلیلی: همه باید به دولت کمک کنند 
تا کشور با موفقیت پیش رود

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: 
دولت، امروز دولت همه است و همه باید به 
آن کمک کنند تا کشــور با موفقیت پیش 
رود.به گزارش خبرنگار مهر، جلســه بررسی 
برنامه هــای وزرای پیشــنهادی اقتصادی با 
حضور ســعید جلیلی در حوزه هنری آغاز 
به کار کرد.در هیچکدام از برنامه های وزرای 

پیشنهادی اقتصادی، واژه بهره وری را ندیدم ابراهیم شیبانی رئیس اسبق بانک مرکزی در ابتدا 
با طرح این موضوع که برنامه در حوزه اقتصاد آرزوهای نیست که روی کاغذ نوشته شود، گفت: 
تعدادی معادله و نامتعادله نوشته می شود و در برنامه باید همه این ها با هم حل شود.وی که در 
دوران اصلاحات رئیس بانک مرکزی بود، یادآور شد: در برنامه اول توسعه ۸۷ معادله و نامتعادله 
داشتیم و ۲۷ میلیارد دلار از طریق استقرار خارجی برای اجرای این برنامه ها نیاز داشتم، همچنین 
برنامه به یک قالی شبیه است که لازم است به دقت طراحی و اجرا شود.رئیس اسبق بانک مرکزی 
در ادامــه عنوان کرد: برنامه در مدل اقتصادی به این تلقی می شــود که اعداد با هم همخوانی 
داشته باشند، ارتباط میان اجزای برنامه مهم است. در هیچکدام از برنامه های وزرای پیشنهادی 
اقتصادی، واژه بهره وری را ندیدم.شــیبانی گفت: اینکه هر یک از وزارتخانه ها چه سیاســتی در 
برنامه های خود دارد را نیز مطرح نکرده بودند. چند ماه گذشته در برنامه آقای علی آبادی برنامه 
۱۰۰ شــرکت برتر را ارائه کرده بود که فقط ۵ شرکت دانش بنیان بودند و این به سیاست های 
برنامه مربوط می شــود. باید شرکت های بزرگ داشته باشیم که بتواند در سراسر کشور فعالیت 
کند، به طور مثال هلدینگ کوچ ترکیه ۴۸ میلیارد دلار درآمد داشــته و ۵۰۰ شــرکت ما فقط 
۱۵۰ میلیارد درآمد داشته است.وی بیان کرد: چین و تایپه و تایوان بزرگترین صادرکننده تراشه 
اســت و ما در صنایع خود باید برنامه دقیق ارائه دهیم. به طور مثال در کشاورزی اگر به همین 
شــیوه سنتی کار کنیم به جایی نمی رســیم و آقای جلیلی در برنامه های خود گفته بود که هر 
روستا یک سلول توسعه و باید به توانمندسازی روستاها توجه کنیم که هر کدام در اقلیم خود 
نیازمند برنامه های ویژه هستند. ۱۷ تا ۱۸ میلیارد نهاده وارد می کنیم و ۸ میلیارد صادر می کنیم 
که این کاملًا تراز منفی در کشاورزی را می رساند.شیبانی در بخشی از سخنانش به قیمت گذاری 
حامل های انرژی پرداخت و عنوان کرد: تا زمانی که قیمت ها را اصلاح نکنیم، همچنان اصراف در 
انرژی را خواهیم داشــت. باید دید وزیر نیرو در این رابطه چه برنامه ای دارد. و ما در سایر موارد 
حوزه اقتصاد با صنایع قدیمی و فرسوده مواجهیم تا بهره وری را افزایش دهیم. صنایعی داریم که 
از تکنولوژی روز برخوردار نیستند.وی راجع به تعرفه های گمرکی به نرخ بالای این تعرفه ها اشاره 
کرد و گفت: آنقدر تعرفه های گمرگی کشور ما بالاست که در رقابت میان تولید و واردات نقش 
دارد.مردم در برنامه دولت مشارکت کنندسعید جلیلی در ادامه این جلسه بیان کرد: هر میزان 
مردم در برنامه دولت مشــارکت کنند و کمک کنند تا اگر نقاطی که مغفول واقع شده است به 
آن توجه شود در حقیقت این کمک به برنامه و کارنامه آتی دولت خواهد بود و بسیار ارزشمند 
اســت. من از همه نخبگان و مردم خواهش کردم تا در ارزیابی برنامه های دولت نقش ایفا کنند 
و این جلسه را به دنبال همین موضوع، برگزار کردیم.وی همچنین بیان کرد: در سال ۱۴۰۰ و 
سال ۱۳۹۶ این مباحث را دنبال کرده بودیم و از اساتید و صاحب نظران خواهش می کنم راجع 
به برنامه های دولت و وزارتخانه ها و مختصاتی که باید داشته باشد، تمرکز داشته باشند. صاحب 
نظران از نظر شکلی به ویژگی های مطلوب برنامه بپردازند که چگونه و از چه نقطه ای شروع شود 
و با چه روشی به نقطه مطلوب خواهد رسید.جلیلی ذکر بخشی اسناد بالادستی در برنامه وزرا را 
کافی ندانست و گفت: باید رئیس جمهور در کنار برنامه وزرا برنامه دولت را هم به مجلس ارائه 
می کرد و حالا رئیس جمهور گفته برنامه او همان برنامه هفتم توسعه است در حالی که باید بگوید 
رشد ۸ درصدی را چگونه محقق خواهد کرد و باید تک تک وزارتخانه ها نقش خود را بدانند، حتی 
وزارت علوم که باید ســهم خود را در ارزآوری و اشــتغال در برنامه بداند.وی عنوان کرد: رشد ۸ 
درصدی عوامل مختلفی دارد و سرمایه یکی از عوامل در افزایش بهره وری است اما سرمایه صرفاً 
یک عنصر است و فناوری، مدیریت و نیروی انسانی دیگر ارکان تحقق بهره وری هستند و اینکه در 
اجزای دولت که وزارتخانه ها هستند باید مشخص شود چه برنامه ای برای استفاده از نیروی انسانی 
دارند.جلیلی در رابطه با تامین مالی در دولت عنوان کرد: باید در رابطه به شیوه های تامین مالی 
در برنامه ها صحبت کنند و در مناظره ها هم به رئیس جمهور گفته بودم که شیوه اجرای برنامه 
هفتم را عنوان کند و خود برنامه صرفاً برنامه او محسوب نمی شود و شیوه اجرای کار مهم است، 
البته لازم است برای تامین منابع ابتدا به منابع موجود و استفاده درست از آنها توجه کافی مبذول 
داشته باشیم که به طور مثال جلوی هدر رفت منابع نفت و گاز را بگیریم.با انضباط مالی و رفع 
ناتر ازی ها می توان به کاهش تورم کمک کردوی به رشد نامناسب اقتصادی در مقطعی پرداخت 
و گفت: رشد ۸ درصدی یک ضرورت است که با انضباط مالی و رفع ناترازی ها می توان به کاهش 
تورم کمک کرد. هم اکنون جمعی از نخبگان به کمک دولت و مجلس آمدند تا به بهترین نحو 
کابینه چیده شود و کار خود را آغاز کند. هر میزان در برنامه به وزرا کمک کنیم به کارنامه آتی 
دولت کمک کردیم. در مسیر کار نیز دولت محترم را همراهی خواهیم کرد و دولت، امروز دولت 
همه است و همه باید به دولت کمک کنند تا کشور با موفقیت پیش رود.جلیلی خاطرنشان کرد: 
برنامه هایی که طبق برنامه هفتم توســعه بر عهده هر وزارتخانه است را در دولت سایه مشخص 
کرده ایم و این باید به نحوی باشد که در برنامه وزرا دیده شود تا رشد ۸ درصد را محقق کند و 
ما باید در حد خودمان بتوانیم کمک کنیم تا دولت و مجلس که وظیفه مشترک را در این مقطع 

انجام می دهند به بهترین شکل به انجام برسانند.

رئیس مجلس شــورای اسلامی در پاســخ به انتقاد یکی از نمایندگان درباره معرفی یک فرد 
نظامی برای وزارت کشور، گفت: هیچ منعی برای حضور نیروهای نظامی در دولت وجود ندارد.

به گزارش خبرنگار مهر، محمدباقر قالیباف در جلسه علنی عصر امروز مجلس شورای اسلامی 
و در واکنــش به اظهارات یکی از نمایندگان مجلس، گفت: هیچ مغایرتی با قانون اساســی و 
قوانین جاری کشــور برای نیروهای نظامی جهت حضور در بخش های دولتی وجود ندارد.وی 
ادامه داد: همچنین در موادی از قانون استخدامی سپاه، مقررات مأمور کردن نیروها به دوایر و 
دستگاه های دولتی مطرح شده است.رئیس مجلس شورای اسلامی متذکر شد: اوج فعالیت های 
سیاسی در انتخابات ریاست جمهوری است و نیروهای نظامی برای نامزدی در انتخابات ریاست 
جمهوری حتی ضرورت استعفا هم ندارند. حتی در انتخابات دوره دوم آقای خاتمی دیدیم که 
آقای شمخانی با لباس نظامی در مناظره ها شرکت کرد، بنابراین هیچ ممانعت قانونی در این 
مورد وجود ندارد.به گزارش مهر، محمد باقری، نماینده مردم بناب در مجلس شورای اسلامی 
در مخالفت با برنامه و صلاحیت اســکندر مؤمنی، وزیر پیشــنهادی کشور گفت: مؤمنی فرد 
نظامی است، این در حالی است که مقام معظم رهبری و امام راحل با صراحت دخالت نیروهای 

نظامی و انتظامی را در سیاست نهی کردند.

کنعانی در مراسم رونمایی از سردیس شهید امیرعبداللهیان:

شهید امیر عبداللهیان اندیشه و قلبش با مقاومت بود
ســخنگوی وزارت امور خارجه گفت: حسین امیرعبداللهیان در هر پسُت و مقام و عنوان فکر 
و اندیشــه و قلبش با مقاومت بود.به گزارش خبرگزاری مهر، »ناصر کنعانی« سخنگوی وزارت 
خارجه در مراسم رونمایی از سردیس شهید امیرعبداللهیان با اشاره به راهپیمایی اربعین، اظهار 
داشت: امیدوارم کنگره عظیم اربعین حسینی بیشتر از هر زمان دیگری پیام رسان پیام عاشورایی 
در سرتاسر جهان باشد.وی در ادامه افزود: از جمعیت دفاع از مردم فلسطین و دست اندرکاران 
اجلاسیه بین المللی مجاهدان در غربت بخاطر اهتمام در تجلیل از مقام شهید والا مقام حسین 
امیرعبداللهیان که در جوار رئیس جمهور مردمی شــهید آیت الله رئیسی به ملکوت اعلا پرواز 
کردند تشکر دارم.سخنگوی وزارت امور خارجه گفت: حسین امیرعبداللهیان در هر پسُت و مقام 
و عنوان فکر و اندیشــه و قلبش با مقاومت بود. تلاش او و کوشش فکری او با مسئله مقاومت 
عجین بود این را به عنوان کســی عنوان می دارم که در ۱۵ ســال گذشته شغل خودم با این 
شــهید از نزدیک عجین بودم. تجلیل از امیرعبداللهیان تجلیل از فرهنگ و اندیشه است. وی 
این حمایت را نه مســئولیت سازمانی که یک وظیفه ایمانی و یک وظیفه اخلاقی می دانست.

وی افزود: شهید از بن دندان به بودن در کنار مقاومت اعتقاد داشت و این را در لحظه به لحظه 
فعالیت دیپلماتیک خود در نظر داشت. وی زبان گویای ملت مظلوم فلسطین و ملت های تحت 
ظلم رژیم صهیونیســتی در منطقه بود. شهید زبان رسای فلسطین در مجامع بین المللی و در 
عالی رتبه ترین نشست های بین المللی بود.کنعانی بیان کرد: امیرعبداللهیان در دفاع از مقاومت 
دچار لکنت زبان و تردید نمی شــد و در نشست و برخاست با مقامات عالیه دنیا و سازمان های 
بین المللی و وزرای خارجه کشورهای غیرهمسو و حامیان رژیم دچار تردید نبود. من این را به 
هینه بارها و بارها در نشست های مختلف دیدم و تجربه کردم، شهید عزیز حمایت از فلسطین 
را یک مسئولیت انسانی می دید.سخنگوی وزارت امور خارجه تصریح کرد: شهید امیرعبداللهیان 
دیگران را شیفته اخلاق خود می کرد ولی در زمانی که بحث مقاومت بود وی انسانی باصلابت 
محکم و قوی بود. اینگونه بود که شهید هنیه بارها به آقای امیرعبداللهیان می گفت شما نه فقط 
وزیر خارجه ایران که وزیر امور خارجه مقاومت هستید. تمام زندگی شهید امیر عبداللهیان بی 
ریا و با اخلاص بود در ادامه »حجت الاسلام رحیمیان« دبیر کل جمعیت دفاع از مردم فلسطین 
نیز عنوان داشت: فلسفه برگزاری این نشست در جمعیت دفاع از فلسطین این بود که این شهید 
بزرگوار از ارکان این جمعیت بودند. وی افزود: شــهید امیرعبداللهیان عضو هیئت امنای این 
جمعیت و عضو خبرگزاری قدس وابسته به این جمعیت بودند. آنچه از شهید امیرعبداللهیان 

دیدیم مشاهده اخلاص تدین روشن بینی و ایمان این انسان بزرگوار بود. وی واقعاً شهید بود و 
تمام زندگی این شهید بی ریا و با اخلاص بود. رحیمیان بیان داشت: شهید عزیز در عرصه های 
مختلفی ایفای نقش کرد که شــاید جامعه از بسیاری از آنان هیچ اطلاعی ندارند. در موقعیتی 
که شرایط خطیر بود و هر لحظه احتمال شهادت بود شهید امیرعبداللهیان می گفت شاید فایده 
وزیر شهید از وزیر زنده برای کشور بهتر باشد. در زمان ما شهادت حاج قاسم و جلوه های شگفت 
انگیزی که پدید آمد و شهادت بسیاری از شهدای دیگر و نهایتاً شهادت آیت الله رئیسی و شهید 
امیرعبداللهیان آثار شــگفت انگیزی داشت. دبیرکل جمعیت دفاع از ملت فلسطین همچنین 
بیان کرد: وی در کلام و سخنانش از مقام ولایت می گفت و در پیروی از رهبری هم اطاعت و 
هم تبعیت داشت. وزارت خارجه باید به بررسی و تدوین الگوی حکمرانی شهید امیرعبداللهیان 
اقدام کند همچنین »حجت الاســلام خسروپناه« دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی نیز اظهار 

داشت: شهید امیرعبداللهیان انسانی صادق مخلص و ولایتمدار بود. شهید امیر عبداللهیان در 
سه سال وزارت خود توانست یک دیپلمات میدانی باشد. این دوگانه دیپلمات و میدان در الگوی 
امیرعبداللهیان مرتفع شد و جایگاهی نداشت. وی گفت: الگوی حکمرانی شهید امیرعبداللهیان 
توانســت جریان مقاومت را به جایی برساند که در عملیات وعده صادق حتی یک بیانیه علیه 
ایران در مجامع بین المللی صادر نشد. وزارت خارجه باید به بررسی و تدوین الگوی حکمرانی 
شــهید امیرعبداللهیان اقدام کند و این الگو باید در کل وزارت خارجه تســری پیدا کند. دبیر 
شورای عالی انقلاب فرهنگی در پایان خاطرنشان کرد: معیار مأموریت های دیپلمات های ما باید 
طبق الگوی حکمرانی سیاست خارجی امیرعبداللهیان باشد و بر اساس آن، افراد عازم مأموریت 
خود در نمایندگی های کشــور شــوند. آنچه مهم تر از یادبود برای شــهید است تدوین الگوی 

حکمرانی شهید امیرعبداللهیان است.

جانشــین فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اســلامی با بیان اینکه خون خواهی شهید 
هنیه به وقت خود باقی اســت، افزود: زمان و چگونگی مجازات و خون خواهی شــهید 
هنیه را ما مشــخص خواهیم کرد و قطعا انجام خواهد شــد.به گزارش ایســنا، سردار 
پاســدار علی فدوی در گفت و گو با خبرنگاران با اشــاره به اینکــه راهپیمایی اربعین 
با وجود بایکوت رســانه ای غربی ها جهانی شــده اســت، گفت: دشــمن برای برچیدن 
نظام اســلامی هجمه ها و دسیســه های متعددی پیاده کرده، اما بــا عنایت خداوند و 
هوشــیاری مردم و مســوولان این فشــارها خنثی و بدون نتیجه بوده است.وی با بیان 
اینکه خون خواهی شهید هنیه به وقت خود باقی است، افزود: زمان و چگونگی مجازات 
و خون خواهی شــهید هنیه را ما مشــخص خواهیم کرد و قطعا انجام خواهد شــد.وی 
خدمات رســانی به زائران اربعین را یک توفیق و نگاه کریمانه از طرف پروردگار دانست 
و افزود: زیارت اربعین یک امر مســتحب ولی خدمت رسانی به زائران وظیفه ای واجب 
محســوب می شــود و ثواب فریضه واجب بیشتر از مســتحب است.سردار فدوی گفت: 
تردد در اربعین امســال نســبت به سال های گذشته روان تر شــده و جمعیت بیشتری 
برای شــرکت در همایش بزرگ راهپیمایی اربعین حســینی عازم کشــور عراق شدند.

جانشــین فرمانده سپاه پاســداران انقلاب اسلامی، شــناخت اباعبدالله الحسین )ع( را 
از ضروریات فکری مســلمانان و از مقدمه های ظهور برشــمرد و یادآور شــد: اربعین و 

جایگاه این زیارت معنوی یکی از راه های شــناخت سیدالشهدا و نهضت عاشورا است.
وی بیان کرد: دشــمنان همواره مانع انعکاس حرکت های میلیونی زائران شده و بر آن 
ســرپوش می گذارند تا این کنگره عظیم جهانی در ســطح بین المللی منعکس نشــود 
در حالیکه عظمت حرکت اربعین هیچگاه با این اقدامات مذبوحانه خاموش نمی شــود.

ســردار فدوی گفت: چشمان دشــمن به دنبال اربعین است و با شناخت از اهمیت این 
کنگــره تمام حرکات اربعیــن را رصد می  کند ولی با وجود تمام تبلیغات مســموم آنان 
همه ســاله دلهای همه شیعیان و دلدادگان معطوف اربعین است هرچند توفیق زیارت 
نصیب عده کمی می شود.جانشــین فرمانده کل سپاه پاســداران انقلاب اسلامی گفت: 
در ســرزمین های اشــغالی غوغایی به پا اســت که انتظار مرگ از مجازات برای رژیم 
صهیونیســتی ســخت تر است و شــبانه روز آنها در انتظار پاســخ ایران هستند. سردار 
پاســدار فدوی بیان کرد: رژیم غاصب صهیونیســتی با ترور شهید هنیه جنایت بزرگی 

را مرتکب شــد و اینبار شدیدتر از قبل تنبیه می شود.

ایسنا/خوزســتان رئیس جمعیت هلال احمر و نماینده رئیس جمهور در ستاد اربعین، از مرکز درمانی 
»شیب« در خاک کشور عراق بازدید کرد.پیرحسین کولیوند در این بازدید که امروز )۲۹ مردادماه ( انجام 
شد، با ابلاغ خداقوت رئیس جمهور و معاون اول به کادر درمان مستقر در این درمانگاه بر ارائه هرچه بهتر 
خدمات به زائران بیمار تاکید کرد.»شیب« مرکز درمانی مشترک جمعیت هلال احمر و حشدالشعبی در 
نقطه صفر مرزی، بعد از مرز چذابه و در خاک کشور عراق است و در آن تیم های درمانی هلال احمر به 
زائران خدمت رسانی می کنند. به گزارش ایسنا، رئیس جمعیت هلال احمر کشور همچنین روز دوشنبه 
برای بررسی روند خدمات رسانی به زائران، از مرز چذابه بازدید کرد. وی در این سفر از پایگاه های امداد 
و نجات هلال احمر خوزستان، درمانگاه ها، سایبان های تعبیه شده در مرز چذابه، تونل های هوای سرد و 

همچنین روند تردد زائران بازدید و روند حفظ سلامت آن ها را بررسی کرد.

رئیس جمهور که امروز در جریان بررسی صلاحیت وزرای پیشنهادی به مجلس شورای اسلامی رفته بود، همراه با قالیباف 
در دفتر ویژه دولت در مجلس حضور یافت و از فعالیت ها و اقدامات معاونت پارلمانی قدردانی کرد.به گزارش ایسنا، مسعود 
پزشکیان در این بازدید، ضرورت تلاش مضاعف این معاونت در تقویت وفاق و همدلی بین دولت و مجلس را مورد تاکید قرار 
داد. قالیباف نیز با قدردانی از حضور فعال شهرام دبیری در کسوت معاون پارلمانی رئیس جمهور ابراز امیدواری کرد که سطح 
همکاری و هم افزایی دو قوه بیش از پیش ارتقاء یابد.دبیری نیز با قدردانی از حضور رئیس جمهور در دفتر دولت مستقر در 
مجلس شورای اسلامی آن را اقدام بی سابقه و نشانه توجه رئیس جمهور به فعالیت پارلمانی توصیف کرد و با ارایه گزارشی از 
برنامه ریزی ها و فعالیت های معاونت متبوع خود در برگزاری نشست ها و رایزنی فشرده برای ایجاد هماهنگی و هم افزایی با 
نمایندگان در خصوص رای اعتماد به وزرای پیشنهادی تاکید کرد که مصمم هستیم معاونت امور مجلس را در راستای راهبرد 

رئیس جمهور محترم به کانون وفاق و همدلی دو قوه برای خدمت بیشتر به مردم و آبادانی کشور قرار دهیم.

بازدید نماینده رئیس جمهور در ستاد اربعین از 
مرکز درمانی »شیب« در عراق

تاکید پزشکیان و قالیباف بر لزوم ارتقای 
همکاری دولت و مجلس

ســردار فدوی: زمان و چگونگی خونخواهی را ما مشخص می کنیم

قالیباف در صحن مجلس:

هیچ منعی برای حضور نیروهای نظامی در دولت وجود ندارد
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گزیده خبر تلاش کردیم ناترازی مزمن آب و برق را به حداقل برسانیموزیر نیرو:
وزیر نیرو با بیان اینکه در ســه سال گذشته تلاش کردیم ناترازی 
مزمــن دو صنعت آب و برق را به حداقل ممکن برســانیم، گفت: 
در ســایه حمایت های ویژه شهید رئیســی از وزارت نیرو چندین 
پروژه بزرگ و معطل مانده صنعت آب و برق در دولت ســیزدهم 

افتتاح شد.
به گزارش ایســنا، علی اکبر محرابیان در آخرین جلســه شورای 
معاونین وزارت نیرو گفت: کار در وزارت نیرو فرصت ارزشــمند و 
مغتنمی است که برای همه به وجود آمد تا در دو حوزه بسیار مهم 
و کلیدی آب و برق خدمتگزار مردم شــریف ایران اسلامی باشیم.

وی ادامه داد: بدنه کارکنان و مدیران وزارت نیرو در دولت سیزدهم 
تلاش کردند تا با همگرایی و هم افزایی در راستای پیشبرد اهداف 
تعیین شــده در مســیر خدمت به مردم و انقلاب اسلامی حرکت 
کنند و در ســایه همین همگرایی بسیاری از ظرفیت های موجود 
در کشــور شــکوفا و فرصت های جدید خدمت رسانی نیز فراهم 
شد.وزیر نیرو با تاکید بر وجود ناترازی مزمن در صنعت آب و برق 
کشــور اظهار کرد: ما در حوزه آب و برق یک ناترازی مزمن داریم 
که به واســطه برخی کم کاری ها و ســوء مدیریت ها در گذشته 

رقم خورده اســت و در سه سال گذشته نهایت تلاش خود را برای 
به حداقل رســاندن این ناترازی از طریــق افزایش ظرفیت تولید، 
مدیریت مصرف و بهینه ســازی مصرف انجام دادیم.وی با اشاره به 
همراهی دولت، قوه قضائیه و مجلس شورای اسلامی با برنامه های 
وزارت نیرو در ســه سال گذســته اضافه کرد: همراهی قوای سه 
گانه با برنامه های وزارت نیرو در پیشبرد و شکوفایی اقدامات نقش 
بسزایی داشت.وزیر نیرو با گرامیداشت یاد و خاطره رئیس جمهور 
شهید، آیت الله رئیسی ادامه داد: شهید رئیسی یک شخصیت الهی 
بود که با روحیه جهادی و خســتگی ناپذیر برای خدمت رسانی به 
مردم تلاش می کرد و در ســایه پیگیری و حمایت های ایشــان از 
وزارت نیرو شــاهد افتتاح و بهره برداری از بســیاری از پروژه های 
مهم آب و برق در دولت سیزدهم بودیم.محرابیان در بخش دیگری 
از سخنان خود به ارائه گزارشــی از اقدامات وزارت نیرو به رئیس 
جمهور در هیئت دولت اشــاره و در ایــن خصوص بیان کرد: این 
گزارش که حاصل کار اقدامات و فعالیت های شبانه روزی کارکنان 
و مسئولان وزارت نیرو در سه سال گذشته بود، مورد توجه رئیس 
جمهور قرار گرفت.وزیر نیرو در ادامه با اشاره کسب رتبه برتر وزارت 

نیرو در جشنواره شــهید رجایی در سال های اخیر گفت: انتخاب 
وزارت نیرو به عنوان دستگاه برتر در جشنواره شهید رجایی نتیجه 
عملکرد ده ها هــزار نفر از کارکنان صنعــت آب و برق بود که به 
صورت شــبانه روزی برای خدمت رسانی به مردم تلاش کردند.وی 
در بخش دیگر سخنان خود در خصوص ضرورت خدمت رسانی به 
زائرین اربعین حسینی گفت: با توجه به اینکه در آستانه روز اربعین 
قرار داریم شایســته اســت تا کارکنان صنعت آب و برق کشور از 
حداکثر ظرفیت خود برای خدمت رسانی به زائران اربعین حسینی 
و تامین بدون اشــکال آب و برق استفاده کنند.محرابیان در بخش 
پایانی ســخنان خود ضمن طلب حلالیت از مردم و آرزوی توفیق 
در خدمتگــزاری برای تیم مدیریتی جدید وزارت نیرو تاکید کرد: 
همه کارکنان صنعت آب و برق موظف هســتند همانند گذشته و 
بــا نهایت توان خود برای موفقیت تیم مدیریتی جدید وزارت نیرو 
تلاش کنند تا برگ زرین دیگری در دفتر این وزارتخانه در مســیر 

خدمتگزاری به مردم ایران اسلامی به ثبت برسد.

با استفاده از فناوری های پیشرفته و بهره گیری از نیروی انسانی و با 
بهینه سازی فرآیندهای پالایشی و افزایش خوارک دریافتی، میزان 
تولید گاز شیرین کشور بالغ  بر ۶ میلیون مترمکعب در روز افزایش 
پیدا کرد و پالایشــگاه ششــم پارس جنوبی توانست گاز بالغ بر یک 
میلیون ۶۲۰ هزار مشترک گاز خانگی را در زمستان سخت ۱۴۰۱ 
و ۱۴۰۲ تأمین کند.به گزارش ایســنا، این افزایش تولید نه تنها به 
تأمین پایدار انرژی در کشور کمک کرد بلکه سهم قابل توجهی در 
تامیــن گاز مصرفی مناطق مختلف ایران، به ویژه در فصول ســرد 
سال داشت.پالایشگاه ششم مجتمع گاز پارس جنوبی )فازهای ۱۵ 
و ۱۶( طی دو سال اخیر با تکیه بر توانمندی های داخلی و استفاده 
از تخصص های بومی، توانسته است به موفقیت های چشمگیری در 
حوزه های مختلف دست پیدا کند. این دستاوردها نه تنها به تثبیت 
موقعیت شــرکت های داخلی صنعت نفت و گاز ایران کمک کرده، 
بلکه نقش بســزایی در افزایش تولید و بهره وری پالایشــگاه ششم 

پارس جنوبی نیز داشته است.
یکی از برجســته ترین اقدامات  انجام پردامنه ترین دوره تعمیرات 
اساسی گازی کشــور با وجود گرمای بی سابقه در کشور که دمای 
هوای پارس جنوبی به ۵۴ تا ۵۵ درجه رســید و دمای احساســی 
تا بیش از ۶۶ درجه رســیده بود در پالایشــگاه ششم عسلویه بود. 
ایــن عملیات که با بهره گیری از توان متخصصان داخلی و شــامل 

تعویض و بهینه ســازی تجهیزات کلیدی پالایشــگاه بود به مدت 
۱۰۰ روز به طول انجامید. اجــرای موفقیت آمیز این اورهال بدون 
هرگونــه حادثه جدی و بــا رعایت کامل اســتانداردهای ایمنی و 

زیســت محیطی، در این پالایشگاه ثبت شــد.یکی دیگر از اقدامات 
سمندیس انجام تعمیرات اساســی برج جذب در پالایشگاه ششم 
بود که بدون هیچگونه توقف در فرآیند تولید گاز انجام شد، اجرای 

موفقیت آمیز این پروژه، علاوه بر افزایش کارایی تجهیزات، باعث 
کاهش هزینه های عملیاتی پالایشــگاه نیز شده است. همچنین 
به تازگی تعویض مولکولارســیو برج جذب در پالایشگاه ششم 
صورت گرفت که این اقدام در بهینه سازی فرآیندهای پالایشی 
و افزایــش کیفیــت محصولات موثــر بوده اســت. این اقدام 
توانســت نیازهای پیچیده پالایشــگاه را به بهترین نحو ممکن 
برآورده کــرده و نقش مهمی در تثبیت امنیت انرژی کشــور 
داشــته باشــد.علاوه بر این برگزاری دوره های آموزشی برای 
کارکنان، افزایش تجهیزات ایمنی و انجام اقدامات پیشــگیرانه 
ازجمله فعالیت های مؤثر در حوزه ایمنی و بهداشــت شــغلی 
بوده است. در حوزه محیط زیســت نیز با بهینه سازی فرآیندها 
و کاهــش آلاینده ها، کمــک بزرگی در حفظ محیط زیســت 
منطقــه صورت گرفت.  این گزارش حاکی اســت؛ رهبر معظم 
انقلاب در ســخنرانی اخیر خود در مراسم تنفیذ حکم ریاست 
جمهوری مســعود پزشکیان، مســئولان و مجریان کشور را به 
قدرشناسی توان داخلی و تکیه به آن سفارش کردند و گفتند: 
»هر کار خوب و شــرافتمندانه ای که در سطح دنیا می توانید، 
انجام دهید اما از توان قدرت و ابتکارات داخلی غافل نشــوید. 
بــه توان داخلی اهمیــت بدهید تا »ما می توانیم« یک شــعار 

بماند«. باقی  همیشگی 

سرپرســت پژوهشــکده پولی و بانکی گفت: در برنامه هفتم توســعه، رشد نقدینگی 
۱۳.۸ درصدی و تورم ۹.۵ درصدی هدف گذاری شــده است.به گزارش ایسنا، امروز 
نشســت حکمرانی اقتصادی با حضور کوروش پرویزیان - سرپرست پژوهشکده پولی 
و بانکی، محمد شــیریجیان - معاون سیاستگذاری پولی بانک مرکزی، ناصر خیابانی 
- عضــو هیئت علمی دانشــگاه علامه طباطبایــی - تیمور رحمانــی - عضو هیئت 
علمی دانشــگاه تهران و پیمان قربانی قائم مقام مدیرعامل موسســه اعتباری ملل و 
با موضوع ریشــه های اصلی تورم در اقتصاد ایران و نقش و جایگاه سیاســت گذاری 
پولی و مالی در کنترل تورم از ســوی پژوهشکده پولی و بانکی بانک مرکزی، برگزار 
شــد.هدفگذاری رشــد نقدینگی ۱۳.۸ درصد و تــورم ۹.۵ در برنامه هفتم توســعه 
پرویزیان در ابتدای این نشســت به رشــد نقدینگی ۱۳.۸ درصد و تورم ۹.۵ درصد 
هدف گذاری شــده در برنامه هفتم توسعه اشــاره کرد و گفت: در قانون برنامه هفتم 
توســعه، اهداف و ســنجه های اصلاح نظام بانکی پیش بینی شــده تا بتواند به رشد 
نقدینگــی ۱۳.۸ درصد و تورم ۹.۵ درصد مورد نظر در برنامه هفتم رســید.در ادامه 
این نشســت رحمانی - عضو هیئت علمی دانشــگاه تهران - به رشد اقتصادی مورد 
نظر در برنامه هفتم اشــاره کرد و گفت: با توجه بــه واقعیت های اقتصادی، نباید به 
هدفگذاری رشــد هشــت درصدی در برنامه  هفتم اصرار داشته باشــیم. امروز باید 
اولویت کشــور در بخش اقتصادی کنترل تورم باشــد. با این حال، هیچگاه پیشنهاد 
نمی شود که دولت ها به سرعت برای کاهش تورم به نرخ های پایین تلاش کنند، بلکه 
منظور رســاندن نرخ تورم به محدوده ای متعادل و نزدیک به ۱۴ یا ۱۵ درصد اســت 
که قابل تحمل باشــد.وی افزود: بی شــک، بدون کنترل و مهار تورم، رشد اقتصادی 
هشــت درصدی محقق نمی شــود و از آن جا که اقتصاد ایران به شــدت منابع محور 
اســت و درآمدهای نفتی نقش مهمی در رشــد اقتصادی کشــور دارد، اگر بخواهیم 

رشــد چهار یا پنج درصدی را به هشت برسانیم، در کوتاه مدت دور از انتظار است.
این عضو هیئت علمی دانشــگاه تهران گفت: اینکــه هدفگذاری برنامه ها را به عنوان 
یــک هدف نهایی بلندمدت در نظر بگیریم مشــکلی ندارد امــا باید تمرکز بر کنترل 

تورم باشــد؛ چرا که بخش بزرگی از مشکلات اقتصادی جامعه، ناشی از تورم است.
رحمانی اظهار کرد: در ســال ۱۴۰۱ تصور می شــد که ایران در حال مواجهه با تورم 
شــدید و ناپایداری اقتصادی اســت، اما اقدامات بانک مرکزی اثرگــذار بود و مانند 
یک ترمز برای تورم عمل کرد.در فضای تورمی رشــد اقتصادی شــکل نمی گیرد در 
ادامه قربانی - قائم مقام مدیرعامل موسســه اعتباری ملل - به ریشه های تورم اشاره 
داشت و گفت: در کشور ما تورم ناشی از عدم توازن ها و تقارن ها است و تا زمانی که 
پایداری لازم میان منایع و مصارف بودجه در کشــور شــکل نگیرد، روابط خارجی و 
مشکلات آن برطرف نشود و نوسانات نرخ ارز جهشی نباشد، ما همچنان شاهد تداوم 
روند تورمی در اقتصاد کشــور هستیم.  وی افزود: اساســا در فضای تورمی، سرمای 
گذاری برای رشــد اقتصادی شــکل نمی گیرد، بنابراین در مرحلــه اول باید کاهش 
تورم در دســتور کار قرار بگیرد تا بتوانیم شــاهد فضای رشــد اقتصادی باشیم.قائم 
مقام مدیرعامل موسســه اعتباری ملل در ادامه خاطرنشان کرد: در کشور ما موضوع 
انتظارات تورمی یکی از مهم ترین مباحث در حوزه تورم اســت. علاوه بر آن سیستم 
خرده فروشــی بازار و مسئله قیمت گذاری در کشــور یکی از عواملی است که باعث 
تداوم روند تورم در کشــور می شــود. برای نمونه در کشــورهای دیگر سیستم خرده 
فروشی بازار به شکل کمتری وجود دارد و شبکه فروش از طریق فروشگاه های بزرگ 
و زنجیــره ای خدمات فروش را ارائه می دهــد که متعاقب آن دولت می تواند در بحث 
قیمت گذاری بر روی کالاهای اساســی برای کاهش فشار بر جامعه کنترل و نظارت 
بهتری داشته باشــد، اما در کشور ماه تعداد خرده فروشان در مقیاس بسیار بالاتری 
نسبت به فروشــگاه های بزرگ هستند که این مســئله موضوع نظارت بر قیمت ها را 
برای کاهش فشــار بر مردم برای دولت دشــوار می کند که ایــن خود یکی از عوامل 
نوسانات قیمت است.بحران های سیاسی عامل نوسانات ارزی و خروج سرمایه هستند 
در ادامه این نشســت تخصصی،  خیابانی؛ استاد اقتصاد و عضو هیئت علمی دانشگاه 
علامــه طباطبایی،  بحران های سیاســی را یکی از عوامل اصلی نوســانات تورمی در 
کشــور دانست و گفت: بی شــک، بحران های سیاسی مستقیما اثر خود را بر بازار ارز 
می گذارد و نوســانات بازار ارز باعث عدم اطمینان در سرمایه گذاری و خروج سرمایه 
یا به اصطلاحی پرواز ســرمایه می شود و رشــد اقتصادی را تحت تاثیر قرار می دهد.  
وی در ادامهبه به دو فاکتور مهم تورمی یعنی عدم تعادل بازار ارز و سیاســت پولی 

اشــاره کرد و گفت: تورم در ایران به عدم تعادل بازار ارز و سیاست های پولی بازمی 
گــردد و یکی از مجراهــای کلیدی کنترل تورم از کانال بــازار و به صورت اعتباری 
انجام می شــود. باید کانال های اعتباری منجر به تولید شــوند و این سیاســت بدون 
توجه به کاهش عدم تعادل بازار پول باعث تورم شــده است.ثبات ملی و ثبات پولی، 
دو کارکرد اصلی بانک مرکزی همچنین محمد شــیریجیان - معاون سیاســت گذاری 
پولی بانک مرکزی - در این نشســت به موضوع کارکرد بانک مرکزی و نقش آن در 
کنترل تورم اشــاره کرد و گفت: در همه کشــورهای جهان، دو کارکرد ثبات مالی و 
ثبــات پولی، از کارکردهای اصلی بانک مرکزی اســت که در کنار آن موضوع کنترل 
انتظارات تورمی نیز از مباحثی است که در موضوع تورم نقش مهمی ایفا می کند.وی 
افزود: علاوه بر این، در کشــور ما در کنار سه کارکرد ذکر شده، مجموعه ای از عوامل 
بیرونی نیز که منبعث از ناترازی اقتصاد کشــور اســت به وظایف بانک مرکزی اضافه 
شده که بر کارکردهای اصلی سیاســتگذار پولی و اثربخشی سیاست های آن اثرگذار 
بوده و آن را تحت الشــعاع قرار می دهد.ثبات مالی زمینه ساز ثبات اقتصادی معاون 
بانک مرکــزی با تاکید بر اینکه ثبات مالی به اثربخشــی سیاســت های پولی کمک 
می کنــد، اظهار کرد: وقتی نهادهــای مالی به نحو موثرتری بتواننــد به فعالیت های 
مولــد و نهادهای اقتصادی کمــک کنند، ثبات اقتصادی بهتر محقق می شــود و در 
کنــار آن بانک مرکزی در تحقق ثبات پولی موفق تر است.شــیریجیان خاطر نشــان 
کرد: متوســط رشــد نقدینگی کشور در بازه زمانی ۶۲ ســاله ۲۵.۷ درصد بود که با 
اقدامات بانک مرکزی و در ســال گذشــته، به نرخ ۲۴.۳ درصد و پایین تر از متوسط 
۶ دهه گذشــته رســید که نشان از مدیریت سیاســت ثبات پولی بانک مرکزی دارد.

وی خاطر افزود: هدایت منابع اعتباری به ســمت بخش های مولد و اولویت دار اقتصاد 
کشــور کمک می کند تا در کنار کنترل رشــد نقدینگی از آســیب به اقتصاد کشور 
جلوگیری شــود و اثربخشی سیاســت های بانک مرکزی، بیشتر شود. بر این اساس، 
برای تامین مالی بهتر فعالیت های اقتصادی در ســال گذشته از ابزارهای تامین مالی 
زنجیره ای از جمله اوراق گام، برات الکترونیک، فکتورینگ و ســایر ابزارها اســتفاده 
شــد.۸۲ درصد از تسهیلات پرداختی ســهم بخش صنعت است معاون بانک مرکزی 
به میزان ســهم تســهیلات پرداختی شبکه بانکی کشــور اشاره کرد و گفت: در حال 
حاضر بالای ۶۲ درصد تســهیلات پرداختی کل بخش ها به تامین سرمایه در گردش 
بنگاه های اقتصادی اختصاص داده شــده و این آمار در تسهیلات بخش صنعت حدود 
۸۲ درصد اســت. همچنین ابزار گواهی ســپرده خاص طراحی شــد تا از آن بتوانیم 
برای تامین مالی پروژه های ایجادی و توســعه ای اســتفاده کنیم تا منابع به ســمت 
این فعالیت ها هدایت شــود و قانون جدید بانک مرکزی ابزارها و اختیارات خوبی در 
اختیار سیاســت گذار پولی می گذارد تا بهتر بتواند سیاست های خود را اجرایی کند.

شــیریجیان ادامه داد: مسئله فشار هزینه در تورم کشور بســیار اثرگذار است. یکی 
از مهم ترین عوامل اثرگذار بر فشــار هزینه نرخ ارز اســت. بر اساس برآوردهای انجام 
شــده، نرخ تورم تولیدکننده و نرخ ارز مرکز مبادله در اقتصاد کشــور همبستگی ۸۰ 
درصدی دارند و واردات نســبت به نرخ ارز کشــش پذیری پائینــی دارد و از طرفی 

صادرات کشــور نیز کشش پذیری پائینی نسبت به نرخ ارز دارد.

ساخت راکتور برای صنایع دارویی با 
کاهش ۴۰ درصدی قیمت

یک شرکت دانش بنیان فعال در حوزه ساخت تجهیزات آزمایشگاهی موفق به ساخت 
راکتور شیمیایی شیشه ای برای صنایع دارویی با کاهش ۴۰ درصدی قیمت تمام شده 
آن شــد.به گزارش ایسنا، سید علی ســجادی، مدیرعامل این شرکت دانش بنیان، 
دستگاه Rotary Evaporator )تقطیر در خلأ( را از جمله محصولات تولیدی این شرکت 
خواند و افزود: این محصول دانش بنیان، با ایجاد خلأ سبب تبخیر و حذف کامل حلال 
از نمونه های آزمایشگاهی شــده است. راندمان قابل توجه در فرآیند تبخیر حلال و 
کاهش زمان فرآیند جداسازی از مزایای این دستگاه تبخیر روتاری به شمار می رود.

وی گفت: این دســتگاه مکانیکی، فلاســک حاوی محلول را در یک حمام آب گرم 
می چرخاند. پمپ خلأ متصل به روتاری فشار بالای حلال را کاهش داده و جداسازی 
بخارات از نمونه را تســهیل می کند. با توجه به اینکه کاهش نقاط جوش مایعات به 
کاهش فشار آنها استوار است، این دستگاه امکانی را فراهم کرده تا حلال ها در دماهای 
بســیار پایین تر از نقاط جوششان و در فشــار نرمال بخار شوند.سجادی کاربرد این 
دستگاه را در صنایع شیمی، داروسازی، غذایی، نفت و پتروشیمی و داروهای گیاهی 
دانست و ادامه داد: ساخت نمونه ایرانی راکتور شیمیایی پرتابل از دیگر دستاوردهای 
ما است. با توجه به نیاز آزمایشگاه های برخی صنایع همچون صنایع غذایی، دارویی، 
شیمیایی و با هدف قطع وابستگی کشــور در حوزه تجهیزات آزمایشگاهی در سال 
۹۰، موفق به ساخت راکتور شیمیایی پرتابل شدیم.به نقل از معاونت علمی ریاست 
جمهوری، سجادی ادامه داد: این راکتور شیمیایی تولید داخل علاوه بر مزیت نسبی 
در مقایسه با نمونه های مشابه اروپایی به لحاظ شیشه ای بودن قطعات از جنبه قیمتی 
هم ۳۰ تا ۴۰ درصد نسبت به نمونه های وارداتی ارزانتر است.مدیرعامل این شرکت 
دانش بنیان، مزیت اصلی راکتور شیمیایی را »شیشه ای بودن آن« دانست و بیان کرد: 
در این راکتور، امکان رؤیت تمام عملیات شیمیایی در حین فرآیند، امکان پذیر است. 
این ویژگی موجب شده تا به محض تغییر رنگ واکنش شیمیایی و یا سایر تغییرات 
بتوان اقدامات لازم و سریع را انجام داد. قطعات شیشه ای راکتور هیچ گونه اثر سویی 
بر عملیات و ترکیبات شیمیایی نداشــته و به راحتی می توان عملیات تولید دارو را 

در آن انجام داد.

رئیس صندوق نوآوری و شکوفایی:

برخی موارد اعطای تسهیلات به 
دانش بنیان ها »سم مهلک« است

رئیس صندوق نوآوری و شــکوفایی با تاکید بر اینکه شرکت های دانش بنیان باید با انواع 
تسهیلات این صندوق آشنا شوند، گفت: شرکت ها لازم است بر اساس طرح های خود اقدام 
به دریافت تســهیلات مالی این صندوق کنند، در غیر این صورت به شرکت های بدهکار 
تبدیل خواهند شد.به گزارش ایسنا دکتر محمدصادق خیاطیان در رویداد خوشامدگویی 
به شــرکت های دانش بنیان جدید که صبح امروز در محل صندوق نوآوری و شــکوفایی 
برگزار شد، ضمن خوشامدگویی به شــرکت های جدید دانش بنیان، گفت: در دنیا وقتی 
از نظام نوآوری صحبت می شــود، یکی از ارکان کلیدی آن موضوع تامین مالی است، هر 
چند که ارکان نیروی انســانی و زیر ساخت های فیزیکی نیز مهم است.وی ادامه داد: در 
بســیاری از کشورهای دنیا برای تامین مالی شرکت های فناور و اکوسیستم نوآوری خود 
نهادهای تخصصی را ایجاد کرده اند، چرا که نظام تامین مالی برای حوزه های دانش محور 
نیازهای خاص خود را می طلبد.خیاطیان با اشاره به شرایط خاص شرکت های دانش بنیان 
نســبت به شرکت های ســنتی، اظهار کرد: موضوع تامین مالی برای شرکت های سنتی 
منوط به وثایق می شود که در شرکت های سنتی اقدام به توسعه زیر ساخت های فیزیکی 
شده است، ولی در شرکت های نوآور، این نوع زیر ساخت از درجه کمتری برخوردار است 
و ســرمایه اصلی آنها دانش است.رئیس هیات عامل صندوق نوآوری و شکوفایی، با بیان 
اینکه عمده سرمایه شــرکت های دانش بنیان صرف تحقیق و توسعه و نوآوری می شود، 
اضافه کرد: بر این اســاس بسیار مهم اســت که برای تامین مالی این شرکت ها نهادهای 
تخصصی ایجاد شود تا تامین مالی و سرمایه گذاری ریسک پذیر برای آنها تسهیل شود.

وی با اشــاره به فعالیت صندوق نوآوری و شکوفایی از سال ۸۹ خاطر نشان کرد: قبل از 
فعالیت این صندوق، صندوق های پژوهش و فناوری تشکیل شده بود چرا که با وجود ۱۰ 
هزار شرکت دانش بنیان دیگر نمی توانیم به بودجه های دولتی متکی باشیم و نیاز داریم تا 
از همه ظرفیت های کشور برای تامین مالی اکوسیستم نوآوری کشور استفاده کنیم.رئیس 
هیات عامل صندوق نوآوری و شــکوفایی، افزود: ما در مواجهه با شرکت های دانش بنیان 
متوجه شدیم که شرکت ها از جنبه مالی دچار ضعف ها و نقص هایی هستند؛ از این رو از 
شرکت ها درخواست دارم که به این جنبه از فعالیت های خود توجه لازم را داشته باشید، 
ما نیز در این صندوق حتما به جنبه های توانمندسازی شما توجه داریم و مشاوره های لازم 
را ارائه خواهیم داد.وی با اشاره به گلایه های شرکت ها در دریافت تسهیلات، خاطر نشان 
کرد: یکی از دلایل آنها ضعف شرکت ها در جنبه های مالی شرکت است و بعضا ایده هایی 
ارائه می دهند که از پایداری لازم برخوردار نیست و ما با ارائه مشاوره، به اقتصادی شدن 
طرح های آنها کمک می کنیم.خیاطیان تاکید کرد: در صورتی که شــرکت ها ضعف های 
مالی خود را جبران نکنند، اعطای تســهیلات ما به آنها، تنها به بدهکار شدن آنها منجر 

خواهد شد.
وی با اشاره به تنوع خدمات حمایتی این صندوق برای شرکت های دانش بنیان، اظهار کرد: 
شــرکت ها باید بدانند چه نوع تسهیلاتی نیاز دارند و متناسب به آن درخواست های خود 
را ارائه دهند؛ چرا که در برخی شــرایط دریافت تسهیلات برای شرکت ها، »سم مهلک« 
است و شرکت ها را بدهکار خواهد کرد.خیاطیان با بیان اینکه در برخی موارد با استفاده از 
ابزارهای سرمایه گذاری می توان ریسک طرح ها را کاهش داد، افزود: از این رو از شرکت ها 
در خواست داریم تا با ابزارهای سرمایه گذاری آشنا شوند و متناسب با طرح خود از خدمات 
مالی صندوق نوآوری و شــکوفایی بهره مند شوند.این مقام مسؤول تاکید کرد: درخواست 
دیگرم از شرکت ها این است که تامین مالی، آخرین دغدغه آنها باشد و به جای آنکه خود 

را درگیر مسایل تامین مالی کنند، به توسعه فناوری و دریافت مجوزها متمرکز شوند.

تولید دیسک های مبتنی بر فناوری نانو و با 
کیفیت بالا برای لابراتورهای دندانپزشکی

یکی از شرکت های فناور دیسک های دندانپزشکی مبتنی بر نانو زیرکونیا را با 
کیفیت بالاتر نسبت به محصولات موجود در بازار به تولید رساند.به گزارش 
ایسنا، فلور شایق، مدیرعامل این شرکت فناور تولید دیسک های دندانپزشکی 
را از زمینه های تحقیقاتی این شــرکت دانست و گفت: این دیسک ها برای 
ساخت روکش دندان استفاده می شوند. وی افزود: لابراتورهای دندانپزشکی 
به سمت دیجیتال شدن می روند، به طوری که یا در مطب با اسکنر، دندان 
بیمار اســکن می شود یا در لابراتور قالب با اسکنر اسکن می شود. در نهایت 
تصویر اســکن شده برای طراحی و تراش دیســک و ایجاد روکش استفاده 
می شود.شــایق اضافه کرد: یکی از ترکیبات اصلی این دیســک ها، زیرکونیا 
اســت که اســتحکام بالایی دارد. ما از زیرکونیای نانویی برای تولید دیسک 
اســتفاده کردیم که منجر به تولید روکش هایی با زیست ســازگاری بالاتر و 
شــفافیت و ظاهر زیباتر شده است. برای ساخت این دیسک از نانو سرامیک 
زیرکونیا با بهترین کیفیت اســتفاده می شود.مدیر عامل این شرکت با بیان 
اینکه دیســک تولیدی دارای خواص استحکامی بالا و ظاهری زیباتر نسبت 
به محصولات موجود در بازار است، خاطر نشان کرد: استفاده از نانو سرامیک 
باعث می شود تا روکش های تهیه شده از این دیسک با بدن انسان سازگاری 
بیشتری داشته باشد.به نقل از ستاد نانو، شایق با تاکید بر اینکه سال گذشته 
موفق به دریافت گواهی نانومقیاس شدیم، اظهار کرد: با توجه به این که در 
نمایشگاه نانوی امســال هیات های خارجی زیادی حضور دارند و همچنین 
نشست های B۲B متعددی برنامه ریزی شده است، به این نتیجه رسیدیم که 
برای حضور در این نشســت ها برنامه ویژه ای داشته باشیم. هدف ما معرفی 
این فناوری به بازار خارج از کشور است. فروش لیسانس یا تولید مشترک از 
جمله چشم اندازهایی است که ما برای کسب و کار خود در نظر گرفته ایم که 
امیدواریم نمایشگاه نانو این فرصت را برای ما ایجاد کند.محصول این شرکت 
کاملًا تولید داخل بوده و آزمون های مرتبط با ســرامیک های دندانی یعنی 

ISO۶۸۷۲:۲۰۱۵ را با موفقیت و کیفیت بالا گذرانده است.

جنرال موتورز اعلام کرد که بیش از ۱۰۰۰ کارمند در واحدهای نرم افزاری و خدماتی خود در سراسر جهان را اخراج 
می کند.به گزارش ایسنا، جنرال موتورز، با تایید اخراج هایی که ابتدا توسط سی ان بی سی گزارش شده بود، در بیانیه ای 
اعلام کرد در حالی که آینده جنرال موتورز را می ســازیم، باید ســرعت و برتری خود را ساده سازی کنیم، انتخاب های 
جسورانه داشته باشیم و ســرمایه گذاری هایی با بیشترین تأثیر را اولویت بندی کنیم.سی ان بی سی اعلام کرد که این 
کاهش های شغلی شامل حدود ۶۰۰ شغل در پردیس فناوری جنرال موتورز در نزدیکی دیترویت است. جنرال موتورز 
گفت حدود نیمی از کاهش ها در ایالات متحده اســت، البته این کاهش ها به دلیل کاهش هزینه ها نبوده است.رویترز 
گزارش کرد جنرال موتورز در آوریل ۲۰۲۳ اعلام کرد که حدود ۵۰۰۰ نفر از کارگران حقوق بگیر آن پس از کاهش 

صدها شغل در فوریه ۲۰۲۳، برای رسیدن به هدف کاهش هزینه های دو میلیارد دلاری، شرکت را ترک کردند.

سازمان غذا و دارو با حمایت ستاد توسعه فناوری های پزشکی بازساختی و سلول های بنیادی، سه فرآورده دستروسل، رویین شیت و 
رویین گرف از دســته محصولات درمانی پیشــرفته پزشکی )ATMPs( را به فهرست رسمی دارویی کشور افزود.به گزارش ایسنا، نازیلا 
یوسفی، دبیر کارگروه بررسی و تدوین فهرست دارویی ایران از اضافه شدن سه داروی جدید از دسته داروهای سلول درمانی به فهرست 
رسمی دارویی کشور خبر داد.وی خاطرنشان کرد: این داروها، علاوه بر داشتن تاییدیه های معتبر بین المللی، دارای مزیت درمانی برای 
نظام ســلامت ایران بوده و با قیمتی مناســب به نظام دارویی کشور پیشنهاد می شوند.یوســفی از این اقدام به عنوان آغاز فصلی نو از 
تنظیم گری سازمان غذا و دارو درخصوص درمان های نوین سلول، بافت و ژن درمانی یاد کرد.به نقل از معاونت علمی ریاست جمهوری، 
سه فرآورده دستروسل؛ متعلق به یکی از شرکت های دانش بنیان و رویین شیت و رویین گرف؛ متعلق به یکی از شرکت های فناور - از 

دسته محصولات درمانی پیشرفته پزشکی )ATMPs( هستند. این فرآورده ها مشتمل بر سلول های مزانشیمی آلوژن مشتق از جفت و پرده های جنینی برای بیماری GvHD، ورقه اپیدرمی 
سلول های کراتینوسیت آلوژن جهت ترمیم سوختگی و جایگزین پوستی دولایه سلول های کراتینوسیت و فیبروبلاست آلوژن بر روی بستر کلاژنی به منظور درمان زخم های مزمن هستند.

اخراج بیش از ۱۰۰۰ نفری جنرال 
موتورز

ورود ۳ داروی »سلول درمانی« به فهرست دارویی 
کشور

بانکی مطرح کرد سرپرست پژوهشکده پولی و 

پیش بینی تورم ۹.۵ درصدی و رشــد ۱۳.۸ درصدی نقدینگی در برنامه هفتم توسعه

افزایش ۶ میلیون مترمکعبی گاز با بهینه سازی پالایشگاه ششم پارس جنوبی
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ایسنا/فارس »ساباط«، معبری تاریخی برای آرامش رهگذران خطه جنوب 
فارس و یکی از مناطق گرم کشــور اســت تا فرد پیاده در مســیر حرکت 
خود در یک توالی مناســب در فضای ســایه  قرار گیرد، که نشان می دهد 
معماری در گذشــته تا چه حد به نیاز و آسایش مردم توجه داشته است.
محمدابراهیم کیان، مسئول اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
شهرستان لارستان در گفت و گو با خبرنگار ایسنا از مرمت ساباط معتمد 
این شهرستان خبر داد و گفت: در شهرستان لارستان ساباط های مختلفی 
از جمله ساباط محله نو،4 ساباط در پا قلعه نو، یک ساباط در محله پیرغیب، 
یک ســابات در پشت بازار ماهی فروشی )ســابات زمانی(، سابات )دالان( 
سنگ آبی، سابات )دالان( مسگری، سابات )دالان( قصابی، سابات )دالان( 
کاروانسرای نو، سابات )دالان( کاروانسرای گلشن و سابات قهر و آشتی در 
محله آرد فروشان از جمله ساباط های موجود در شهرستان لارستان است.

وی با بیان اینکه ساباط حاج غلامرضا معتمد در محله کوی گاله واقع شده 
و دارای پنج طاق و تویزه با کاربندی های ستاره در سقف است و از مصالح 
سنگ و گچ ساخته شده است، افزود: این بنا به شماره ۲۸۷4۲ سال ۱۳۸۸ 
در فهرست آثار ملی به ثبت رسیده است و مربوط به دوره قاجار می باشد. 

کیان تصریح کرد: ساباط ها معمولاً کوچه های مسقفی بین دوخانه که برای 
نشیمن گاه رهگذران در خطه جنوب فارس است و باتوجه به پوشیده بودن، 
در تابستان از هوای بیرون خنک تر و در زمستان گرم تر است، این ساباط ها 
از گذشــته تا کنون در شهر لار مورداستفاده قرار می گیرد و تعداد دیگر در 
محلات شــهر قدیم لار موجود است.وی با بیان اینکه ساباط حاج غلامرضا 
معتمد در سال گذشته به همت خانواده حاج غلامرضا معتمد و شهرداری 
لار انجام شده است، اضافه کرد: با نظارت و آیتم های مرمتی میراث فرهنگی 
لارستان و همچنین دوستداران میراث فرهنگی این ساباط مورد مرمت قرار 
گرفت.مسئول اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی شهرستان 
لارســتان با تصریح اینکه در لارستان ۱۳ ساباط وجود دارد، اضافه کرد: با 
توجه به مصالح به کاررفته، این بنا در تابستان خنک و در زمستان گرم است.
وی اظهار کرد: استراحتگاه عابران پیاده، محل گفت وگوهای بزرگان محله 
و پناهگاه در زمان زلزله، موقع بارندگی ســرپناهی برای رهگذران، ارتباط 
همسایه ها از پشت بام به خصوص در شب های تابستان و از نظر فنی ساباط 
باعث استحکام دوخانه ای می شد که به ساباط متصل بودند که از مهم ترین 

کاربردهای ساباط است.

خانه نساجی کاشان امروز ـ دوشنبه ـ ۱۵ آبان ماه با حضور معاون میراث 
فرهنگی، صنایع دســتی و گردشــگری افتتاح شــد.به گزارش خبرنگار 
ایســنا، این افتتاحیه بــا حضور مریم جلالی معاون صنایع دســتی وزارت 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی، مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع 
دســتی و گردشگری اســتان اصفهان و تعدادی دیگر از مسئولان صورت 
گرفت.قالیباف خانه، پارچه بافی، مخمل بافی، رنگ رزخانه، اتاق پارچه و… از 
جمله بخش های خانه نساجی سنتی کاشان است که به بازدید گردشگران 
اختصاص پیدا خواهد کرد. مرداد امســال لوح ثبت کاشان به عنوان شهر 
جهانی نساجی از سوی شورای جهانی صنایع دستی وابسته به یونسکو اعلام 
شد.این خانه، نخستین خانه سنتی نساجی کاشان محسوب می شود و در 
محله ســلطان امیر احمد کاشان واقع شده است. نساجی سنتی کاشان در 
حال حاضر نیز ادامه دارد و بالغ بر ۱۰۰ نفر در کاشان در این زمینه فعالیت 
می کنند. زری بافی، مخمل بافی، شــعربافی و زیلوبافی از جمله منسوجاتی 
است که در کاشان بافته می شود. عصر امروز نیز قرار است از لوح »کاشان 
شهر جهانی نساجی سنتی« در آئین پاسداشت ثبت کاشان به عنوان شهر 

جهانی نساجی رونمایی شود.

ساباط؛ معبری برای آرامش 
رهگذران در جنوب فارس

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

خبر ها و تنش درون آن!

معرفی رسمی اونجر، اولین محصول تمام برقی جیپ

جیپ با معرفی چهار خودروی الکتریکی جدید برنامه های الکتریکی ســازی خود را ســرعت بخشــیده اســت. اولین مدل از این چهار خودرو 
کراس اووری بنام اونجر اســت که ســال آینده در اروپا عرضه خواهد شــد. این کراس اوور کوچک یکی از اولین خودروهایی است که از پلت فرم 
جدید STLA استلانتیس استفاده می کند و به طور کامل در نمایشگاه خودروی پاریس در اکتبر امسال معرفی خواهد شد. هرچند جیپ برنامه ای 
برای عرضهٔ اونجر در آمریکای شــمالی ندارد اما ســه محصول الکتریکی دیگر این شرکت شامل یک آفرودر خشن بنام ریکان، یک واگنییر S و 
یک شاســی بلند برقی دیگر راهی این بازار بزرگ خواهند شــد. جیپ قصد دارد تا سال ۲۰۳۰ نیمی از خودروهایی که در آمریکای شمالی به 
فروش می رساند تمام الکتریکی باشند درحالی که این هدف برای اروپا صد درصد است و اونجر یکی از کلیدی ترین مدل ها برای رسیدن به این 

هدف خواهد بود.

گواردیولا به بایرن بازنخواهد گشت
رسانه های آلمانی خبر دادند پپ گواردیولا گزینه مربیگری بایرن نیست و این مربی قصد دارد به کارش در سیتی ادامه دهد.به گزارش ایسنا، 
موضوع انتخاب ســرمربی جدید بایرن مونیخ روز به روز پیچیده تر می شــود و معلوم نیست چه کسی هدایت باواریایی ها را برای فصل بعد 
عهده دار خواهد شد. بایرن  مونیخ ابتدا به دنبال به خدمت گرفتن ژابی آلونسو بود ولی این مربی جوان در لورکوزن ماندنی شد. در ادامه یولیان 
ناگلزمان که دیگر گزینه مونیخی ها بود اعلام کرد که تا پایان جام جهانی ۲۰۲۶ در تیم ملی آلمان می ماند. به تازگی رسانه های آلمانی گزارش 
دادند که رانگنیک بهترین گزینه برای جانشینی توخل است که حضور این مربی نیز در بایرن منتفی شد.در حالی که به دیدار بایرن مونیخ و 
رئال مادرید نزدیک می شویم، یک گزینه دیگر نیز از بین گزینه های بایرن خط خورد. پپ گواردیولا به مونیخ بازنخواهد گشت. مدیربرنامه های 
این مربی اسپانیایی گفت: پپ عاشق بایرن است اما نمی خواهد در تابستان منچسترسیتی را ترک کند. او در سیتی بسیار خوشحال است و 

تا سال ۲۰۲۵ با این تیم قرارداد دارد. 

پیشنهاد

چهره روز

کتاب آدمی
کتــاب آدمــی با عنــوان فرعی یــک تاریــخ نویدبخش 
و  خواندنــی  اثــری   Humankind – A Hopeful History
بحث برانگیــز از روتخر برخمان اســت. کتابــی که در آن 
ایده ای رادیکال مطرح می شــود. مفهومی که برای سال ها 
نفی شده و رسانه های خبری درباره آن صحبتی نمی کنند. 
اما این ایده رادیکال تقریباً توسط تمامی شاخه های علمی 
تایید شده اســت. ایده رادیکال نویسنده کتاب این است: 
»اغلب افراد، در باطن، نســبتاً نیک هستند. افراد مختلف، 
صحبت های ســتایش آمیزی درباره کتاب حاضر نوشته اند 
و مطالعه آن را پیشــنهاد می کنند. به عنوان مثال تیموتی 
اسنایدر، نویسنده کتاب در برابر استبداد می گوید: »روتخر 
برخمان اندیشه های خاص خود را دارد و عزم خود را جزم 
کرده تا بــا بهره گرفتن از حقایق تاریخــی، این فرصت را 
برایمان فراهم آورد که آینده ای بســازیم به مراتب روشن تر 
از آنچه در ذهن من و شماســت.« اما آیا ساختن این آینده بهتر و روشن تر صرفاً با قبول اینکه انسان ها در 
باطن خوب اند، امکان پذیر است؟ روتخر برخمان، هلندی است و در دانشگاه اوترخت این کشور و یوسی ا ل ای 
امریکا تاریخ خوانده است. مطالعاتش بیشتر بر شهرها و حکومت ها و مباحث شهروندی متمرکز است. روزنامه 
انگلیسی گاردین او را »نابغه جوان هلندی با عقاید بدیع« خوانده است و در کتاب آدمی یک تاریخ نویدبخش 
به دفاع از باطن نیک انسان می پردازد. مفهومی که تکامل شاهدی بر آن است و به عقیده نویسنده زندگی 
روزمره و سرشــت بشــر هم آن را تایید می کند. قبل از شروع این کتاب مهم و خواندنی، جمله ای از آنتون 
چخوف آمده است که در نوع خود بی نظیر است. چخوف می گوید: »اگر به انسان نشان دهید چیست، بهتر 
می شود.« تلاش روتخر برخمان نیز در کتاب تقریباً همین است. او می خواهد به انسان مدرن امروزی نشان 
دهد که هرچه در رسانه ها، آزمایشــات دانشگاهی، صحبت های فیلسوفانی مانند ماکیاوللی، هابز و ریچارد 
داوکینز و یا حتی در بحث های روزمره می بینیم و می شنویم، درباره سرشت شرّ انسان است. و همین ممکن 

است از انسان موجودی شرّ بسازد اما در واقع تقریباً همه انسان ها »خوب« هستند.

آلفرد هیچکاک
فهرست کارگردانان بزرگ تاریخ سینما در هر زبان و دیدگاهی 
آلفــرد هیچکاک را در خود جای داده اســت. هیچکاک را می 
توان بیشــتر از یک موج، ســبک و عنوان هایی از این دســت 
دانســت. او بی شــک یکی از مولف های بــزرگ و مهم تاریخ 
سینما برای همیشــه خواهد بود. آلفرد هیچکاک )زادهٔ ۱۸۹۹ 
– درگذشــتهٔ ۱۹۸۰( ازکارگردانان انگلیسی است که در طول 
فعالیت هنری اش در آمریکا بوده اســت. بســیاری از صاحب 
نظران سینما، هیچکاک را تاثیرگذارترین کارگردان سینما می 
دانند. از معروفترین آثار هیچکاک می توان به فیلم های روانی، 
پرندگان، سرگیجه، پنجره عقبی )پنجره پشتی(، ربه کا و شمال 
از شمال غربی اشاره کرد. هیچکاک در ۱۳ اوت سال ۱۸۹۹ در 
مغازه استیجاری والدینش در لیتنســتون واقع در شرق لندن 
به دنیا آمد. وی کوچک ترین فرزنــد خانواده بود، یک برادر به 
نام ویلیام دانیل )۱۹4۳–۱۸۹۰( و یک خواهر به نام الن کاتلین 
)۱۹۷۹–۱۸۹۲( داشت. نام مادرش اما جین )۱۹4۲–۱۸۶۳( و 
پدرش ویلیام ادگار هیچکاک بود که در سال ۱۹۱4 درگذشت. 
پدر و مادر وی هر دو از پیروان کلیسای کاتولیک و اصالتا ایرلندی بودند.پدرش همچون پدربزرگش سبزی فروش 
بود.بنا به گفته های خود هیچکاک، وی پســری بســیار خوش رفتار بود و پدرش نیز با او بسیار مهربان بود و به یاد 
ندارد که در دوران بچگی همبازی داشــته باشــد.یکی از خاطرات مورد علاقه  او با پدرش که بارها در مصاحبه ها 
گفته است، این بود که در ۵ سالگی روزی پدرش وی را به همراه یادداشتی به ایستگاه پلیس در نزدیکی منزلشان 
می فرســتد، پلیس به یادداشت نگاه می کند و او را برای چند دقیقه در سلول حبس می کند. سپس به او می گوید 
»این کاریه که ما با پسرهای شیطون می کنیم.« این تجربه در دوران کودکی باعث ترس همیشگی او از پلیس شد 
و حتی به شوخی در سال ۱۹۷۳ گفته است از هر چیزی که به قانون ربط داشته باشد، می ترسد.هیچکاک در ۲۵ 
ژوئیه ۱۹۱۳ در رشته مهندسی و ناوبری ثبت نام کرد.در کتاب سینما به روایت هیچکاک در سال ۱۹۶۲ به فرانسوا 
تروفو گفته است، مکانیک، برق و ناوبری خوانده است.در ۱۲ سپتامبر ۱۹۱4 پدرش که از بیماری مزمن انسدادی 
ریه رنج می برد، در ســن ۵۲ سالگی فوت می کند و او نیز برای حمایت از مادر و خواهرش به عنوان کارمند بخش 
فنی در یک شرکت تلگراف مشغول به کار می شود و همزمان به کلاس های شبانه در رشته های تاریخ هنر، نقاشی، 
اقتصاد و علوم سیاسی می رود و برادر بزرگ ترش نیز همان مغازه پدرش را اداره می کرد.پس از آغاز جنگ اول جهانی 
در ژوئیهٔ ۱۹۱4 هیچکاک برای اعزام به جبهه های جنگ بســیار جوان بود و در ســال ۱۹۱۷ که جنگ همچنان 
در جریان بود، وی به ۱۸ســالگی رسید اما از حضور در جنگ به علت بیماری معاف شد و تنها به ارائه خدمت در 
اموری که تحرک کم می خواستند، گماشته شد.پس از جنگ و در سال ۱۹۱۹ او علاقه مند به نوشتن شد و چندین 
نوشته اش در نشریه هایی مثل هنلی تلگراف منتشر شد.وی در هنلی تلگراف به بخش تبلیغات ارتقا یافت؛ جایی که 
برای تبلیغات کابل برق طرح های گرافیکی کار می کرد و به گفته خودش به این کار بسیار علاقه مند بود و تا شب ها 

در دفتر مشغول کار بود. در واقع در همین ایام وی به سینما نیز علاقه مند شد.

فرهنگ

به گزارش ایســنا و بــه نقل از اســپیس، بحث ها و 
نگرانی هــای زیــادی در مورد اینکــه چگونه هوش 
مصنوعی)AI( ممکن است بر مشــاغل تاثیر بگذارد 
وجــود دارد. هوش مصنوعی توانایــی تغییر بازار کار 
را به طُرُق مختلف و بســته بــه صنعت و مکان دارد.

خودکار شــدن مبتنــی بر هوش مصنوعــی امکان 
کنترل فرآیندهای معمول، تکراری و دســتی را دارد. 
در نتیجه، اشــتغال در بخش هایی مانند تولید، ورود 
داده ها و خدمات مشــتری ممکن است آسیب پذیر 
باشــد و کارگران این صنایع شــغل خود را از دست 
بدهند.از سوی دیگر، هوش مصنوعی می تواند باعث 
ایجاد شغل نیز بشود. نیاز به متخصصان واجد شرایط 
با توانایی ایجاد، مدیریت و بهبود سیستم های هوش 
مصنوعی در حال افزایش است. مشاغل مرتبط با علم 
داده، یادگیری ماشــینی، رباتیک و تحقیقات هوش 
مصنوعی به طور فزاینده ای در حال محبوب تر شــدن هستند.یک سوال مهم آیا هوش مصنوعی 
منبع اشتغال جدیدی خواهد بود یا پایانی برای مشاغل سنتی تر؟ یک مطالعه جدید به دنبال پاسخ 
این سوال مهم است. ویگانگ وانگ)Weiguang Wang( از دانشگاه روچستر و نویسنده این مطالعه 

جدید یک مطالعه میدانی در میان کارکنان انجام داد و به درک بسیار جالبی دست یافت.
او می گوید: ما از آنچه در این مطالعه یافتیم شــگفت زده شــدیم. ابعاد مختلف تجربیات کاری، 
تعاملات متمایزی با هوش مصنوعی دارند و نقش های منحصر به فردی را در تیم ســازی انســان 
و هــوش مصنوعی ایفا می کنند. در این تحقیق همچنین بررســی شــد که کارگــران باید چه 
ســطحی از تجربه داشــته باشــند تا بتوانند بهترین همکاری را با هوش مصنوعی داشته باشند. 
گوئودونگ)گوردون( گائو از دانشکده بازرگانی جانز هاپکینز کری و یکی از نویسندگان این مطالعه 
می گوید: در حالی که ممکن است برخی فکر کنند که کارگران با تجربه کمتر باید از کمک هوش 

مصنوعی بهره ببرند، اما ما شاهد برعکس بودیم.

هوش مصنوعی شغل شما را نمی دزدد!
خانه نساجی کاشان افتتاح شد
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تیری آنری به کار در تیم فوتبال امید فرانسه پایان داد.به گزارش ایسنا، تیری آنری هدایت تیم فوتبال امید فرانسه را بر عهده داشت و توانست با این تیم به 
فینال المپیک راه پیدا کند اما در دیدار پایانی برابر اسپانیا شکست خورد. او اکنون از سمتش در تیم امید فرانسه استعفا داد و به این ترتیب دوران حضورش 
در این تیم به پایان رسید.هنوز دلیلی برای جدایی آنری اعلام نشده و طبق اعلام رسانه ها او به دلایل شخصی این تصمیم را گرفته است.آنری پیش از این 

هدایت موناکو را هم بر عهده داشت و در تیم ملی فوتبال بلژیک دستیار روبرتو مارتینس بود.

استعفای آنری از تیم المپیک فرانسه

ورزشی

لباس ایران

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی، صبح ایران
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قائم مقام بنیاد ملی نخبگان گفت: در نامه ای به شورای پول و اعتبار 
پیشــنهاد دادم مبلغ وام ودیعه مســکن به یک میلیارد تومان و وام 
خرید مســکن نیز به ۳ میلیارد تومان افزایش یابد.سید سلمان سید 
افقهی در گفت وگو با خبرنگار مهر، درباره آخرین وضعیت وام خرید 
و ودیعه مســکن نخبگان اظهار کرد: در حال حاضر وام خرید مسکن 
نخبگان یک میلیارد تومان و وام ودیعه مســکن ۳۰۰ میلیون تومان 
است اما با توجه به اینکه در شرایط حال حاضر کسی نمی تواند با یک 
میلیارد تومان خانه بخرد، در نامه ای به شورای پول و اعتبار پیشنهاد 
دادم مبلغ وام ودیعه مسکن به یک میلیارد تومان و وام خرید مسکن 
نیز به ۳ میلیارد تومــان افزایش یابد.قائم مقام بنیاد ملی نخبگان با 
اشــاره به اینکه سال گذشته در هیأت امنای بنیاد ملی نخبگان تهیه 
۱۰۰۰ واحد مسکونی برای نخبگان مصوب شد، افزود: تأمین اعتبار 
این طرح به سازمان برنامه موکول شده اما این سازمان متأسفانه علی 
رغم پیگیری هایی که انجام شــده، هنوز هیچ اعتباری را به این کار 
اختصاص نداده اســت.بیمه تکمیلی نخبگان در راه اســت قائم مقام 
بنیاد ملی نخبگان از طــرح جدید بنیاد برای بیمه تکمیلی نخبگان 
هزار نفر از نخبگان خبر داد و گفت: یکی از برنامه هایی که در دستور 
کار بنیاد ملی نخبگان قرار دارد بحث بیمه تکمیلی این عزیزان است 
که پیشنهاد دادم بالاترین تعهدات بیمه ای برای نخبگان در نظر گرفته 
شــود که برای هر فرد تقریباً در ماه یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومان 

و در سال برای هزار نفر، ۱۲ هزار میلیارد تومان باید پرداخت کنیم.
بیمه هزار نخبه با بالاترین تعهدات بیمه ای قطعی شد وی ادامه داد: 
البته به من گفته شد تعهدات بیمه ای کم شود تا افراد بیشتری تحت 
پوشش بیمه قرار بگیرند که بنده پاسخ دادم یا کسی را بیمه نمی کنیم 
یا اگر این کار را انجام می دهیم، باید بهترین شــرایط را فراهم کنیم. 
در حــال حاضر بیمه تکمیلی برای هزار نفر از نخبگان قطعی شــده 
ولی اجرای چنین طرح هایی به تأمین اعتبار گره خورده است. بودجه 
۱۴۰۲ بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق شــده است!ســید افقهی با بیان 
اینکه بودجه بنیاد در سال ۱۴۰۲ تاکنون تنها ۲۵ درصد محقق شده 
و این موضوع باعث شــده که در برنامه ها و حمایت هایمان با مشکل 
مواجه شــویم، تصریح کرد: ما تحت فشار هستیم و از دوستان بارها 
هم پیگیری کردیم.وی ادامه داد: با توجه به اینکه رئیس بنیاد، معاون 
علمی رئیس جمهور است، متأسفانه این درکِ اشتباه وجود دارد که 
ســازمان برنامه وقتی بودجه ای را برای معاونت لحاظ می کند، عنوان 
می کند که بودجه بنیاد هم در دل آن قرار گرفته در حالی که رئیس 
بنیاد با حفظ سمت، معاون علمی رئیس جمهور است.اولویت سازمان 
برنامه و بودجه نخبگان نیست قائم مقام بنیاد ملی نخبگان بیان کرد: 
بارها این را گفته ایم که دولتی که می خواهد چند میلیون مســکن 
بســازد برای هزار مسکن نخبگان نباید دچار مشکل باشد و البته هم 
نیســت، ولی مساله این اســت که اولویت عزیزان در سازمان برنامه 
و بودجه نخبگان نیســت. وقتی بودجه بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق 
شــده و از طرفی طرح مسکن نخبگان محقق نشده و طرح جذب در 
دستگاه های اجرایی به دلیل عدم تأمین اعتبار در برخی جاها مشکل 
اعتبار دارد، برداشت ما این است که نخبگان در اولویت قرار ندارند و 
طرح های مربوط به آنها اجرایی نمی شود. شعار نخبه پروری می دهیم 
امــا در عمل هیــچ کاری انجام نمی دهیم وی افــزود: مرتباً از نخبه 
پــروری، نخبه گزینی و نخبه گماری صحبت می کنیم اما هیچ اتفاق 
خاصی در عمل برای آنها رقم نمی خورد. در حال حاضر برای پیشبرد 
برنامه های جاری بنیاد با اعتبارات موجود، با مشکل مواجه هستیم و 
وضعیت نامطلوبی داریم. در صورتی که نسبت فایده به هزینه در حوزه 
نخبگان به شدت بالا اســت ولی ما این را در نظر نمی گیریم و بنده 

معتقدم متأسفانه تقسیم درست بودجه اتفاق نمیفتد.

پیشنهاد افزایش وام 
خرید مسکن نخبگان به 

۳ میلیارد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

تهران !!

آیا نسخه جاده ای هایپرکار لمان پژو ۹X8 ساخته خواهد شد؟
یکی از خبرســازترین خودروهای چند سال اخیر مســابقات لمان را می توان پژو ۹X8 دانست. از همان زمان معرفی این خودرو 
شایعاتی درباره احتمال تولید نسخه جاده ای وجود داشت و حالا رئیس پژو به سؤالات دراین باره پاسخ داده است.زمانی که قوانین 
جدید مسابقات لمان برای اولین بار منتشر شد ابهاماتی درباره الزامی بودن یا نبودن تولید نسخه جاده ای از مدل های حاضر در 
پیســت به وجود آمد. همین امر باعث ایجاد شــایعاتی درباره تولید نسخه جاده ای از هایپرکار پژو ۹X8 شد اما چنین چیزی رخ 
نداد. البته به طور خلاصه باید گفت طبق قوانین مسابقات لمان تولید نسخه جاده ای از مدل های مسابقه ای الزامی نیست هرچند 

به نظر می رسد روزنه امیدی برای تولید ۹X8 با پلاک شخصی وجود داشته باشد.

گریزمان و کاسیمیرو در راه پیوستن به رونالدو؟
دو بازیکن بزرگ فوتبال اروپا با النصر به توافق دست پیدا کردند و راهی این تیم عربستانی خواهند شد.به گزارش ایسنا، علی الحربی، 
خبرنگار عربستانی اعلام کرد باشگاه النصر با آنتوان گریزمان، بهترین گلزنان تاریخ باشگاه اتلتیکومادرید، و کاسیمیرو، هافبک برزیلی 
منچستریونایتد، به توافق دست پیدا کرده است و این دو بازیکن در تابستان پیش رو پیراهن النصر را بر تن خواهند کرد.این خبرنگار 
عربستانی مدعی شد که هم گریزمان و هم کاسیمیرو موافقت خود را برای حضور در النصر اعلام کرده اند و توافقات نهایی صورت گرفته 
است.النصر در فصل جاری با درخشش کریستیانو رونالدو عملکرد بسیار خوبی از خود نشان داده است و هم در رقابت های لیگ عربستان 

و هم در لیگ قهرمانان آسیا از مدعیان اصلی قهرمانی است.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب ظلمات سپید
کتاب ظلمات سپید روایت سفرهای اکتشافی و ماجراجویی های 
باورنکردنــی هنــری ورزلــی )henry worsley( در قطب جنوب 
)جنوبگان( به روایت دیوید گرن اســت. روایت مبارزه و تلاشــی 
جسمی و روحی که گاه فراتر از توان بشر است. وسعت بی پایانی 
را تصور کنید که در آن نور خیره کننده ی منعکس شده از سطح 
برف چشــمانتان را می زند. با هربار تنفس ســوز سرمای منفی 
هشــتاد درجه را به شــش ها وارد می کنید و پیشروی با وجود 
بادی که هرلحظه شــما را به عقب می راند ســخت و ســخت تر 
می شــود. وزن ســورتمه و وســایلی که به همراه دارید چیزی 
حدود ۱۵۰ کیلوگرم است و آن ها را با یک  طناب به دور کمرتان 
بسته اید. کمی که پیش می روید تنها چشم انداز پیش رو چوب های 
اسکی تان است و  حالا باید شروع کنید به بالا رفتن از یک شیب 
بسیار تند ولی انگشتان دست و پایتان را حس نمی کنید. خسته 
و ناامیدید ولی ذهنتان به شــما نهیب می زند کمی دیگر پیش بروید چون برای رســیدن به قطب جنوب باید روزانه 
حدود ۱۳ کیلومتر در برف و بوران پیشــروی کنید. این بخشــی از شرح مصایب سفرهای جذاب و اعجاب انگیز هنری 
ورزلی، اکتشاف گر بزرگ قطب جنوب در کتاب ظلمات سپید بود. هنری که سابقه ی حضور در ارتش و تمرینات سخت 
و طاقت فرســا را داشت، تصمیم گرفت تا به تبعیت از اسطوره ی مجسم خود، ارنست شکلتون سفر اکتشافی بزرگی را 
ترتیب دهد. ارنست شکلتون که هنوز هم از او به عنوان مدیری مدبر یاد می کنند و در حوزه های مدیریت و برنامه ریزی 
الگوی بســیار موفقی است، در سال ۱۹۰8 برنامه ی اکتشاف نمرود را برنامه ریزی کرد و به همراه گروهش عازم قطب 
جنوب شد. او  در حالی که تنها ۱۷۰ کیلومتر با مقصد فاصله داشت به دلیل کمبود منابع غذایی و در خطر بودن جان 
افراد گروهش تصمیمی جســورانه گرفت و از راه آمده بازگشت. این شرح تلاش ناکام شکلتون و تصمیم شجاعانه اش، 
هنری جوان را که هنوز در مدرســه تحصیل می کرد و از طریق کتاب خاطرات سفر اکتشافی شکلتون با او آشنا شده 

بود، سخت تحت تاثیر قرار داد.

آدام سندلر
آدام ســندلر یکی از پردرآمدترین بازیگران هالیوود 
است. او کارنامه ی ســینمایی پرباری دارد، با اینکه 
بیشتر اوقات نقش یک مرد نسبتاً دیوانه اما مهربان 
را بازی کرده اســت. برخی شــاید فیلــم های او را 
کمدی هایی احمقانه بدانند، اما تماشاگران کماکان 
او را دوســت دارند. آدام در بروکلین، نیویورک در ۹ 
ســپتامبر سال ۱۹۶۶ زاده شــد، مادرش یک معلم 
مدرســه مهد کودک، و پدر او استنلی سندلر، یک 
مهندس برق بود، خانواده وی یهودی هســتند و از 
مهاجران یهودی روســی تبارند. او پس از نقل مکان 
در سن ۶ سالگی در منچســتر، نیوهمپشایر بزرگ 
شد، وی در دبیرستان مرکزی منچستر تحصیل کرد. 
سندلر از دانشگاه نیویورک، مدرسه هنر تیش در سال 
۱۹88 فارغ التحصیل شد. سندلر پس از حضور موفق 
در یک برنامه زنده تلویزیونی به نام saturday night live در چندین فیلم هالیوودی حضوری موفق داشــت 
به طوری که مجموع این فیلم ها فروشــی در حدود ۲ میلیارد دلار آمریکا داشــت.]۲برخی از آثار معروف 
سندلر عبارتند از:آقای دیدز )۲۰۰۲(، پنجاه قرار اول )۲۰۰۴(، کلیک )۲۰۰۶( و تو حریف زوهان نمی شی 
)۲۰۰8(، قصه های وقت خواب )۲۰۰8(؛ و هچنین فیلم پیکســل ها، پینه دوز، مخلوط اشاره کرد. کمدین، 
خواننده، فیلم نامه نویس و تهیه کننده آمریکایی است. او از سال ۱۹۹۰ تا ۱۹۹۵، قبل از بازی در فیلم های 
هالیوودی، یکی از بازیگران سریال Saturday Night Live بود که مجموعاً بیش از ۴ میلیارد دلار در گیشه به 
دست آورد. او در سال ۲۰۲۲ دارایی خالص تخمینی ۴8۰ میلیون دلاری داشت و قراردادی برای سه فیلم 

دیگر با نتفلیکس به ارزش بیش از ۳۵۰ میلیون دلار امضا کرد.]۱[

فرهنگ

نماینــدگان مجلس از محل منابع حاصل از عوارض صادراتی 
کلیــه مواد و محصولات معدنی، اعتبــارات لازم برای اجرای 
قانون جهش تولید دانش بنیان را پیش بینی کردند. به گزارش 
خبرنگار مهر، نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در جلسه 
نوبت صبح امروز )سه شــنبه ســوم بهمن مــاه( و در جریان 
رســیدگی به گزارش کمیســیون تلفیق لایحه بودجه سال 
۱۴۰۳ در بخــش درآمدی، با بندهای الحاقی ۲ و ۳ تبصره ۶ 
این لایحه موافقت کردند. بند الحاقی ۲- وزارت امور اقتصاد و 
دارایی مکلف است نسبت به واریز کلیه منابع حاصل از عوارض 
صادراتی کلیه مواد و محصولات معدنی صنایع معدنی، فلزی و 
غیر فلزی، محصولات نفتی، گازی و پتروشیمی به صورت خام 
و نیمه خام به ردیف درآمدی شــماره ۱۱۰۵۲۰ مالیات موضوع بند )ز( تبصره ۶ قانون بودجه سال ۱۴۰۲ کل 
کشــور به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۵۱8 و حقوق ورودی ماشین آلات، تجهیزات و قطعات تولیدی، صنعتی، 
معدنی و کشــاورزی به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۴۱8 جدول شماره پنج این قانون اقدام نماید.میزان قطعی 
عوارض صادراتی و فهرست کالاهای مشمول ظرف ۲ ماه پس از ابلاغ این قانون به تصویب هیأت وزیران می رسد. 
کلیه منابع حاصله جهت اجرای قانون جهش تولید دانش بنیان به معاونت علمی و فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری اختصاص می یابد به نحوی که معادل ۵۰ درصد از آن صرف افزایش صندوق نوآوری و شکوفایی 
شــود تا زمان تصویب فهرست کالاهای مشمول این بند، فهرست تصویب نامه هیأت وزیران، موضوع بند )ص( 
تبصره ۶ قانون بودجه ۱۴۰۱ مبنای اجرای این بند می باشد.سازمان برنامه و بودجه کشور مکلف است تخصیص 
ردیف هزینه ای بند را هر ماه به صورت یک دوازدهم صادر نماید. دبیرخانه شورای راهبردی فناوری ها و تولیدات 

دانش بنیان موظف است گزارش عملکرد این بند را هر ۶ ماه یک بار در اختیار مجلس قرار دهد. 

منابع مالی برای اجرای »قانون جهش تولید 
دانش بنیان« تعیین شد

    سال بیستم    شماره  5475
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